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Kontakty na zastupitele
KOALICE (23 zastupitelů):
Klub ODS a KDU-ČSL (11 členů)
Předseda: Ing. Jiří Lála, jlala@praha6.cz; místopředsedové:  
Ing. Jan Decker, CSc., jdecker@praha6.cz, Ing. Bc. Simona 
 Nesvadbová, Ph.D., ING-PAED IGIP, snesvadbova@praha6.cz
Klub STAN s podporou Zelených (6 členů)
Předseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz; 
 místopředsedové: Bc. Barbora Truksová,  
btruksova@praha6.cz; MgA. Petr Prokop,  
pprokop@praha6.cz  
Klub PRAHA 6 SOBĚ (6 členů)
Předsedkyně: Mariana Čapková, tel. 773 737 504, 
 mcapkova@praha6.cz; místopředseda: Jiří Janoušek, 
607 909 192, jjanousek@praha6.cz

OPOZICE (22 zastupitelů)
Klub TOP 09 (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Dušek, 775 663 342,  
odusek@praha6.cz; místopředseda: Mgr. Marek Baxa, 
mbaxa@praha6.cz.
Klub Piráti (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Vykoukal, 725 300 552, 
ondrej.vykoukal@pirati.cz; místopředsedkyně:  
Ing. Eva Tichá, 728 124 310, eva.ticha@pirati.cz 
Klub ANO (6 členů)
Předseda: Ing. Mgr. Petr Soukal, Ph.D., 731 625 057,   
psoukal@praha6.cz 
Zastupitelé bez klubu:  
MUDr. Martin Lukáč, Trikolóra+SPD, mlukac@praha6.cz; 
Alena Melzerová, Trikolóra+SPD, amelzerova@praha6.cz

Další podrobnosti o složení zastupitelstva 
najdete na https://shrt.pha6.cz/26l7r
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Praha 6 se aktivně zapojila do oslav Světového dne včel, kte-
rý připadá na 20. května. Pomohla místním včelařům, kteří 
neměli vhodné prostory pro chov včel, a nechala přesunout 
jejich úly do parku Ladronka a na střechu Polikliniky Pod 
Marjánkou.

4. května oslavil 100. narozeniny Milan Polcar z Vokovic. Při 
té příležitosti ho navštívil místostarosta pro sociální politiku 
Marián Hošek (KDU-ČSL), který mu za městskou část předal 
květinu a gratulaci. 

Patnáct tisíc návštěvníků přilákaly Čarodějnice na Ladronce. 
Kromě centrální vatry zde bylo připraveno několik menších 
ohňů, kde si lidé mohli opékat špekáčky. Pořadatelé při-
pravili pro návštěvníky soutěže, koncerty a nechyběla ani 
soutěž o nejhezčí masku.

Stalo se na šestce

Najdete nás také na sociálních sítích:
 facebook.com/praha6
 youtube.com/@mestskacastpraha6748
 twitter.com/Praha6
 instagram.com/mestskacastpraha6

https://www.linkedin.com/company/praha-6/
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Sedm pahorků, jako v Římě, rámuje Prahu. Každý pahorek má 
svůj význam. Jeden z nich je i na šestce. Strahovský kopec má 
dlouhou historii a již první republika mu dala jasný význam. Tři 
sportovní stadiony korunované Masarykovým stadionem, tzv. 
velkým strahovským. Před měsícem byla dokončena veřejná 
soutěž k majetkovému řešení Rošického stadionu, který je 
v dezolátním stavu a již dlouho za hranou životnosti. Na jeho 
místě by měl do deseti let vyrůst nový stadion AC Sparta 
Praha s kapacitou pro národní utkání. Stadion by měl být také 
multifunkční, když se v něm nebude sportovat, tak se v něm 
bude odehrávat kultura. Jedná se o nový kamínek do mozai-
ky, která by měla zažehnout obnovený sportovní význam Stra-
hova. A co s Masarykovým stadionem? Moje jasné ne je proti 
některým návrhům, které by preferovaly přestavět ho na byty. 
A protože už nepořádáme spartakiády, tak stadion pro 250 ti-
síc diváků neuživíme, nezbývá nic jiného než se zamýšlet, zda 
máme plán B, nebo zda místo rozpadající se památky nevy-
tvoříme více prostoru pro sportovní zázemí šestky i Prahy.

Myslím, že nad podporou sportovců je potřeba se zamýšlet 
dlouhodobě a zejména ve chvíli, kdy naši hokejisté vyhrávají 
zlato na mistrovství světa – gratuluji! Kdy naše fotbalová Dukla 
postupuje do první ligy, florbal Tatran Střešovice vyhrává 
Evropský pohár i všechny národní soutěže a atleti i plážoví 
volejbalisté ze Strahova přináší zlaté medaile. Dnes máme být 
na co pyšní, ale zejména je třeba plánovat a investovat do bu-
doucnosti.

Jakub Stárek, starosta

Bavíme se o Sedlci
Poslední předprázdninové setkání zástupců radnice 
s občany se koná 19. června od 17 hodin na dětském 
hřišti Sedlec.

Červnová vycházka   
Do zahrady Černínského paláce se můžete vydat 
17. června s průvodkyní Hedvikou Čenkovou. Sraz je 
v 18 hodin na tramvajové zastávce Sibeliova. Odtud 
půjdete kolem takzvané Masarykovy parcely do míst, 
kde dříve bývala cihelna, později areál s názvem 
Octárna. Okolo barokních hradeb dojdete až k volně 
přístupné zahradě Černínského paláce, který ve své 
době napodoboval stavby italských architektů a patří 
k největším barokním realizacím v Praze. 

Zasedání zastupitelstva
13. jednání zastupitelstva městské časti proběhne 
v pondělí 24. června od 10 hodin v zasedací místnosti 
v 6. patře Úřadu městské části Prahy 6. Podrobnosti 
a program budou zveřejněny na úřední desce. Od 15 
hodin je zařazený pevný bod interpelace. Online pře-
nos sledujte na praha6.cz a Facebooku.
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Hledání ideální podoby Hradčanského 
rozhraní, tedy pozemků na ulici Milady 
Horákové mezi ulicemi Pelléova a U Vor-
líků, pokračuje. V květnu poradní 
výbor vybral ateliéry, které se zúčastní 
testovacího plánování, také proběhlo 
setkání s občany přímo na místě a do-
tazníkové šetření.
Návrhy, jak lokalitu využít a jak jí dát 
novou podobu, vzniknou během takzva-
ného testovacího plánování. To se často 
používá ve Švýcarsku, kdy několik pro-
jekčních týmů hledá alternativní řešení 
rozvoje území pod vedením poradního 
výboru. Pro rozhraní Hradčanské tvoří 
poradní výbor čtyři nezávislí členové 
plus zástupce Prahy 6, IPR Praha a také 
majitele, tedy firmy Lordship. Tento 
výbor vybíral ze třinácti týmů, které 
se do testovacího plánování přihlásily 
a zvolil čtyři týmy. Jsou jimi rakouská 
architektonická kancelář AllesWirdGut 
Architektur, švédsko-český tým Man-
daworks a collcoll (Bauhanz), české duo 
pražských OV architekti a brněnské 
CONSEQUENCE FORMA a české studio 
UNIT architekti. 

Prostor pro veřejnost
V květnu proběhlo setkání a diskuze 
s občany přímo na řešeném pozemku. 
O využití této lokality se diskutuje přes 
dvacet let. Střetávají se dva rozdílné ná-
zory: první tvrdí, že nejlepší variantou by 
byla oprava vil, které ještě stojí, a za ty 
zbourané postavit repliky, případně 
nové domy, které ovšem svou velikos-

Hradčanské rozhraní:  
vizi hledají čtyři týmy 

Padelové kurty nebudou
Vedení radnice po protestech 
některých občanů Ořechovky 
a na základě výsledku hlukové 
studie rozhodlo, že padelové kurty 
na Macharově náměstí nebudou. 
Rekonstrukce by tedy měla pro-
bíhat v dimenzích současného 
stavu a dojde k rekonstrukci plotu 
do původního historického stavu 
a k výměně povrchu.

tí budou odpovídat původním vilám. 
Druhý vnímá oblast jako pokračování 
ulice Milady Horákové, včetně vyso-
kých staveb, jako je takzvaný Molochov 
na Letné. Cílem testovacího plánování 
je právě najít více řešení, a poté požádat 
architekty, aby je zpracovali. 

Dva týdny probíhalo také dotazníkové 
šetření pomocí online aplikace, kterého 
se zúčastnilo více než 850 respondentů. 
Jejich názory a komentáře byly podob-
né. Ocenili historický ráz tohoto místa 
a stávající využití budov. Část komentá-
řů navrhovala rozsáhlejší zástavbu, nové 
domy by měly sloužit jak k bydlení, tak 
komerčnímu využití. 

Další setkání, kde týmy představí své 
první koncepty návrhů, se bude konat 
na místě 26. června od 16 do 19 hodin. 
Další bude následovat v září. 
www.hradcanskerozhrani.cz ■

Krátce z radnice 
⟶ Zastupitelé zvolili na uvolněné 
místo ve finančním výboru bývalou 
starostku Marii Kousalíkovou (ODS). 
⟶ Od poloviny května došlo k roz-
šíření zón placeného stání v ulicích 
Parléřova a Nad Lávkou. Platí zde 
smíšená zóna, cena parkování je 
20 korun za hodinu. 
⟶ Do prvních tříd škol zřizovaných 
městskou částí bylo letos přijato 
1115 dětí. Do svých spádových škol 
se dostaly všechny děti, některé 
budou chodit i do školy dle své pre-
ference, ačkoli nebyla spádová.
⟶ Komise pro výchovu a vzdělávání 
doporučila přidělit dotace základ-
ním a mateřským školám na 75 
projektů komunitních, kulturních, 
volnočasových a ekologických akti-
vit a programů pro seniory v souhrn-
né výši 1,3 milionu korun. 
⟶ Obyvatelé šestky budou moci 
čerpat podporu z nového dotačního 
programu Šestka komunitní. Ten 
chce podpořit komunitní aktivi-
ty a spolkové činnosti na území 
 městské části. Jeho vyhlášení 
schválila kulturní komise, na pro-
gram bude vyčleněna částka jeden 
milion korun. 
⟶ Městská část získala nepravo-
mocné územní rozhodnutí na stavbu 
archivu v ulici Pod Juliskou. Proti 
tomuto rozhodnutí se však odvolalo 
SVJ Paťanka, které s pozemkem 
budoucího archivu ani nesousedí. 
Praha 6 nyní čeká na rozhodnutí 
nadřízeného orgánu.

↓ Do Stromovky pohodlněji 
Dva přístupy do Stromovky, které byly v havarijním stavu, prošly rychlou revitalizací. První 
cesta je pokračováním ulice Na Seníku od Muzea literatury až na náměstí Borise Němcova, 
druhým opraveným místem je hlavní cesta ke Stromovce od právě dokončované Stanice 6, 
tedy bývalého nádraží Praha-Bubeneč. Na revitalizaci se podílela firma ACTON, která spravuje 
pozemky Bubenče a Hradčan, ve spolupráci s šestkovou radnicí a odborem hospodaření 
s majetkem hlavního města.
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Městská část si nechá zpracovat strategii rozvoje 
na následující léta. Mělo by jít o praktický a srozumitelný 
materiál, jak pro politiky a úředníky, tak i pro občany.

Se zpracováním strategického plánu, 
zkráceně označovaného jako Lepší 6, 
souhlasili zastupitelé napříč politickým 
spektrem na dubnovém jednání. Taková 
podpora je důležitá, protože plán bude 
obsahovat dlouhodobé cíle na několik 
volebních období. Značka Lepší 6, která 
byla původně spojována pouze s apli-
kací, skrze kterou radnice komunikuje 
s občany, bude nově používána jako 
označení celého procesu zpracování 
strategie a její komunikace.

„Mít propracovaný plán je výhodné. 
Vyplácí se to v pracovním i osobním 
životě. Městská část takový plán dosud 
neměla a spoléhala více na zkušenosti, 
intuici a politické preference různých 
vládnoucích garnitur. Tyto ingredience 
jsou při rozhodování nezbytnými pří-
sadami, ale vždy se vyplatí podívat se 
na Prahu 6, lidi, kteří tu žijí, i projekty, 
které radnice připravuje, dlouhodobým 
pohledem. Ukáže se, co je opravdu 

důležité, a kam Praha 6 po následují-
cích minimálně 10 let bude směřovat,“ 
komentuje místostarosta městské části 
Petr Prokop (STAN), který má zpracování 
strategie městské části na starosti.

Strategie městské části by neměla být 
neměnným dokumentem, ale spíš širo-
kou dohodou o konkrétních aktivitách 
a projektech, kam by se měla městská 
část ubírat a vyvíjet. „Jsme nyní na za-
čátku tvorby strategie, její zpracování 
by mělo trvat zhruba jeden rok. Počítá-
me s širokým zapojením politiků, odbor-
níků nebo osobností, důležitých insti-
tucí a organizací, které v městské části 
působí, nebo se rozvoji věnují, stejně 
jako veřejnosti. Získané vstupy a podně-
ty co nejlépe zapracujeme do výsledné 
podoby dokumentu,“ přibližuje Daniel 
Konczyna za společnost BeePartner, 
která je zpracovatelem strategie a má 
s tvorbou rozvojových plánů a koncepcí 
bohaté zkušenosti.  

Jak by měla vypadat 
Praha 6 za patnáct let? 

Měníme Šestku k lepšímu 
Tvoříme novou strategii rozvoje Prahy 6, buďte u toho

lepsi6.cz

Zapojí se veřejnost i osobnosti
„Je důležité, aby strategie nebyla 
 pouze obecným dokumentem, ale 
také se nesmí týkat pouze stavebního 
rozvoje, protože život v Praze 6 to je 
například i rozvoj školství a sociální 
oblasti,“ vyjádřila své obavy během 
projednávání zastupitelka Tereza 
Hubáčková (Piráti). To místostarosta 
Petr Prokop vyvrátil: „Městská část 
má v sou časnosti  zpracovaných ně-
kolik  dokumentů a strategií, například 
strategii školskou, sociální, pro rozvoj 
kultury, sportu a volného času. Všechny 
tyto dokumenty se stanou základem 
dlouhodobé strategie.“ 

Cenné informace chtějí autoři doku-
mentu získat kromě z datových zdrojů 
a dílčích koncepcí i přímo od lidí. Plánují 
osobní rozhovory s klíčovými osobami 
ze šestky včetně významných osobností 
se vztahem k městské části. Velký pro-
stor dostane v rámci participace i veřej-
nost. Té se zpracovatelé chtějí v do-
taznících ptát, kam by se měla Praha 6 
v budoucnu vyvíjet, protože místní lidé 
nejlépe prostředí znají a také nejlépe 
vědí, jakým způsobem by se mělo město 
rozvíjet. Městská část proto plánuje 
spustit online dotazníkový průzkum 
ještě před prázdninami. Bude zveřejněn 
na novém internetovém portálu Lepší 6, 
který se bude zaměřovat na témata 
rozvoje Prahy 6, strategického plánování 
i participace s veřejností. ■

Radnice si vypůjčí
areál Veleslavína 
Po opakovaných jednáních se 
dohodli zástupci Prahy 6 a Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech 
majetkových na výpůjčce areálu zámku 
Veleslavín, a to od letošního června 
do srpna 2025.
Městská část chce areál zpřístupnit 
veřejnosti, konat by se tady mohly akce 

pro děti, komunitní aktivity nebo festi-
valy. Předcházet tomu bude příprava za-
nedbaného areálu pro bezpečný vstup 
veřejnosti. „Je škoda, že k dohodě se 
státem nedošlo dříve, ale je lepší poku-
sit se najít pro areál novou budoucnost 
nyní než promarnit možná poslední 
šanci, jak ovlivnit, co se s Veleslavín-
ským zámkem v budoucnu stane,“ říká 
statutární místostarosta Petr Prokop 
(STAN). Stát avizuje, že výhledově hodlá 
areál prodat v dražbě. Doba výpůjčky 

proto může být nakonec kratší. Pra-
ha 6, která sama nemá peníze na jeho 
zakoupení, nicméně takto získává čas, 
který chce využít pro hledání možného 
dlouhodobého řešení, jak s areálem 
naložit. „Naší hlavní prioritou je hledat 
cesty a zvažovat všechny možnosti, jak 
co nejvíce pomoci tomu, aby zámek pl-
nil veřejné funkce a současně nebyl dal-
ší cennou chátrající památkou na území 
hlavního města Prahy,“ zdůrazňuje 
starosta Jakub Stárek (ODS). ■
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Jaké priority by si měla vytyčit Praha 6 
ve svém strategickém plánu?

Strategický plán
by měl být 
praktický
a srozumitelný,
pro politiky, 
úředníky
i občany. 

Mariana Čapková 
(PRAHA 6 SOBĚ)
V PRAZE 6 SOBĚ usilujeme 
o to, aby strategický plán 
nebyl vnímán pouze jako 
formální dokument, ale jako 
rámec dlouhodobé práce 
městské části a spolupracu-
jících subjektů a organizací. 
Chceme, aby byl plán vní-
mán jako společná dohoda 
na dlouhodobých cílech, 
konkrétních aktivitách a pro-
jektech, které se kontinuálně 
vyvíjejí, sledují a upravují se 
zapojením důležitých aktérů 
a obyvatel města.
Plán by neměl být pouhým 
dokumentem (zapomenutým 
souborem na webu městské 
části). Jeho základním princi-
pem by mělo být strategické 
řízení založené na monitorin-
gu, vyhodnocování, iniciaci 
projektů a řešení financová-
ní, které se promítá do kaž-
dodenních činností úřadu. 
Důraz klademe na otevře-
nost, komunikaci a zapojení 
veřejnosti. Kontinuální komu-
nikace a zohlednění různých 
názorů jsou pro nás klíčové. 
Věříme, že tímto přístupem 
dosáhneme lepšího pocho-
pení dlouhodobých procesů 
a jejich dopadů, které se 
často projeví až v delším 
časovém horizontu. Chceme, 
aby strategický plán nebyl 
jen formalitou, ale skutečnou 
cestou pro zlepšení kvality 
života v Praze 6. Naše priority 
jsou otevřenost, komunikace 
a zapojení veřejnosti! ■

Jiří Lála 
(Koalice ODS  
a KDU-ČSL) 
Když to hodně zjednoduším, 
odpověď zní: aby šestka byla 
nejpřívětivější a nejžádanější 
městskou částí, kde by chtěl 
bydlet každý. Jinak to má 
být právě strategický plán, 
který bude určovat, jaké 
priority si má Praha 6 stano-
vit. A to je z mého pohledu 
naprosto zásadní – na něko-
lik desítek let dopředu. Tak, 
aby tyto priority bylo možné 
naplňovat kontinuálně a kon-
zistentně bez ohledu na růz-
né politické změny ve ve-
dení města a s přesahem 
jednoho volebního období. 
Není to ale tak, že bychom 
teď zčistajasna hledali cíle, 
ke kterým má šestka smě-
řovat. Praha 6 má již nyní 
k dispozici různé fungující 
a velmi potřebné plánovací 
nástroje: střednědobý plán, 
průběžně aktualizovanou 
Duhovou knihu, demografic-
ké nebo dopravní studie. Ty 
by nyní měly být doplněny 
a zastřešeny právě strategic-
kým plánem, který jednotli-
vé segmenty propojí. ■

Martin Lukáč    
(Trikolora+SPD)
V strategickém plánu by 
se měla radnice soustředit 
na problémy, které občany 
skutečně tíží a které nutně 
řešení potřebují. V první řadě 
je to podpora výstavby radiál, 
dostavby městského okru-
hu, výstavba P+R parkovišť 
a jejich návaznost na MHD. 
Dlouhodobě se odkládá řeše-
ní parkovacích míst, výstavby 
podzemních garáží a par-
kovacích domů. Ojedinělý 
parkovací dům na Dědině, 
ostatně po léta odkládaný, 
neúnosnou situaci s parková-
ním nevyřeší. Je třeba věno-
vat pozornost komplexnímu 
vybavení rozvojových území, 
při plánování a povolování 
bytové výstavby dbát na ob-
čanskou vybavenost a zajiš-
tění dopravní dostupnosti jak 
MHD, tak individuální.
Je třeba zintenzivnit výstav-
bu obecních bytů. Při sou-
časných cenách bytů v Praze 
je to především pro mladé 
lidi jediný způsob, jak získat 
bydlení. V tomto ohledu má 
Praha 6 z minulosti velký 
dluh. A v neposlední řadě by 
bylo na místě oživit myšlen-
ku prodloužení trasy metra 
A na Ruzyňské letiště. Je 
zřejmé, že ukončení metra 
uprostřed města byla chyba 
a je třeba najít odvahu napra-
vit ji. ■
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Eva Smutná     
(TOP 09)
Strategii máme krátkodobou, 
střednědobou a dlouhodo-
bou a podle toho je nutné vy-
týčit i priority Prahy 6. Rada 
by měla rozlišit cíle, na které 
dosáhne svými rozhodovací-
mi, finančními, majetkovými 
i realizačními možnostmi 
během svého funkčního 
období v rámci krátkodobé 
strategie. Závažnější jsou 
cíle, pro jejichž realizaci je 
nutný větší časový prostor, 
a tím pádem nutná shoda 
napříč politickými stranami, 
aby je bylo možné realizovat. 
Jsou to rekonstrukce škol, 
výstavba školek, sportovišť, 
ale i rekonstrukce polikliniky 
Pod Marjánkou či výstavba 
bazénu Petynka. Zde může 
nesoulad v jedné volební 
formaci způsobit fatální 
problémy i dobře připrave-
nému projektu. Poslední 
kategorií jsou priority, které 
přesahují kompetence Prahy 
6, ale pro její udržitelný život 
jsou nezbytné a bez politické 
shody jsou těžko prosaditel-
né k realizaci, jak na úrovní 
města, tak státu. Sem patří 
především oblast dopravy či 
další celoměstsky významné 
počiny. Strategické plánová-
ní se samozřejmě týká všech 
oblastí života obyvatel, a pro-
to by mělo být srozumitelné 
a uvěřitelné. ■

Ondřej Chrást
(Česká pirátská 
strana) 
Strategický plán by měl 
být zásadní a dlouhodobý 
dokument pro rozvoj MČ, 
na kterém by měla panovat 
základní shoda napříč poli-
tickým spektrem, občany, 
neziskovým sektorem, pod-
nikateli i dalšími aktéry, jako 
jsou např. kultura, školství, 
zdravotnictví či sociální služ-
by. Plán by naopak neměl 
být „otevíráním“ některých 
dlouhodobě zavřených dveří 
pro kontroverzní developer-
ské záměry, stavby či neodů-
vodněné a daty nepodložené 
dopravní záměry. Strate-
gický plán by měl primárně 
odpovídat na otázku, jakou 
chceme Prahu 6 - pro její 
obyvatele, nebo P6 rostoucí 
do výšky a šířky, byť za cenu 
snížení stávající kvality živo-
ta. Základní otázkou je, jestli 
P6 unese ještě více obyvatel, 
nebo se má zaměřit na zlep-
šování kvality života těch 
stávajících, kterým často 
chybí školky či školy nebo 
doktoři. Pokud zvolíme ces-
tu růstu, musíme však tlačit 
na ty, kteří na našem území 
budou stavět, aby také my-
sleli na občanskou vybave-
nost - školy, cesty, doktory... 
to bohužel zvykem nebývá 
a developeři praktikují staré 
dobré heslo „socializace 
nákladů, kapitalizace zisku“, 
to by měl plán pojmenovat 
jasně a zřetelně. ■

Petr Prokop  
(STAN s podporou 
Zelených)
Strategie městské části by 
neměla být neměnným do-
kumentem, ale spíš širokou 
dohodou o konkrétních akti-
vitách a projektech, kam by 
se měla městská část ubírat 
a vyvíjet v následujících mini-
málně deseti letech. Nyní se 
nacházíme na začátku celého 
procesu, přičemž zpracování 
dokumentu bude trvat zhru-
ba jeden rok. Je tedy trochu 
předčasné říkat, jaké prio-
rity by městská část měla 
ve svém strategickém plánu 
mít. K tomu musíme společ-
ně nejprve dojít. Co ale lze 
už teď s jistotou definovat, 
je charakter těchto priorit. 
Měla by na nich být shoda 
napříč zastupitelstvem, aby 
přežily proměny vládnoucích 
koalic. Měly by být udržitelné 
ekonomicky, tj. neměly by 
překračovat finanční mož-
nosti městské části. Měly by 
být vyvážené a respektovat 
strukturu území a obyvatel-
stva Prahy 6, tak aby nebyla 
jedna lokalita nebo skupina 
obyvatel upřednostňována 
před ostatními. A samozřej-
mě by měly respektovat přá-
ní a potřeby obyvatel, kteří 
na Praze 6 žijí. Taková stra-
tegie bude mít šanci zůstat 
živá a užitečná pro všechny, 
kterým leží rozvoj šestky 
na srdci. ■

Martin Polách  
(ANO 2011)
Na rozdíl od jiných menších 
měst, je strategický plán 
městské části komplikova-
nější, protože nedokážeme 
vše přímo ovlivnit. I přesto 
by měl plán stanovit vizi pro 
Prahu 6 ve všech oborech, 
aby naši volení zástupci měli 
oporu v jednáních na magis-
trátu a dalších institucích. 
Celkově bychom si měli 
ujasnit všeobecné směřování 
naší městské části – jakým 
městem chceme být? Chce-
me upřednostnit hladkou do-
pravní průjezdnost, nebo pří-
jemnější ulice pro obyvatele? 
Chceme podporovat novou 
výstavbu, nebo jí bránit? 
Podpoříme výstavbu nové 
soukromé školy, nebo ne? 
Investujeme městské finance 
do rekonstrukce polikliniky, 
nebo do krytého bazénu? 
Mám pocit, že doposud se 
všechna rozhodnutí činila 
na základě kusých informa-
cí a nepodléhala jasné vizi. 
Za nás jsou priority k řešení 
následující: řešení dopravy 
včetně parkování, Sociální 
péče – zajištění kapacit a do-
stupnosti, ochrana našeho 
životního prostředí – péče, 
údržba, udržitelnost, a také 
přístup k výstavbě – rozvoj 
nebo konzervace. Na všech-
ny otázky máme názor, a ten 
budeme ve Strategickém 
plánu prosazovat. ■
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Areál kolečkových sportů a také větší bezpečnost – to jsou plány, jak by se 
měla v následujícím období rozvíjet Ladronka. Všechny změny vycházejí ze 
schváleného Plánu pro Ladronku a radnice je předem konzultuje s místními 
obyvateli a spolky. 

Rozvoj Ladronky pokračuje
Vznikne areál kolečkových sportů

Největší rozvoj zažil areál na Ladronce v letech 2000 až 2006, 
kdy došlo k rekultivaci parku, výstavbě bruslařské dráhy a re-
konstrukci usedlosti. To se projevilo v jeho návštěvnosti, která 
se několikanásobně zvýšila. Pro tisíce návštěvníků však chybě-
lo dostatečné zázemí. Davy lidí také vadily místním obyvate-
lům. Proto v roce 2016 Praha 6 rozhodla spolupracovat na dal-
ším rozvoji se spolky z této lokality. „Zřídila pracovní skupinu, 
v níž mají zastoupení nejen lidé z radnice, ale i zástupci obyva-
tel. Z jednání skupiny a z participace s místními občany vznikl 
dokument Plán pro Ladronku, schválený v roce 2018 radou 
i zastupitelstvem. Plán obsahuje sedmnáct bodů, jak by se měl 
areál v následujících letech rozvíjet, a městská část podle něj 
postupuje,“ připomíná Jiří Lála (ODS), pověřenec pro význam-
né investice městské části, mezi něž rozvoj Ladronky patří.

Areál kolečkových sportů
Sportovci na Ladronce se v nejbližší době dočkají areálu 
kolečkových sportů. Z plánovaných opatření a vylepšení je 
jeho příprava nejdále, je hotový projekt a městská část žádá 
o stavební povolení.

Tento areál by se měl nacházet v blízkosti prodejny Kauflandu, 
kde je nyní malý okruh pro kolečkové brusle. 

V budoucnu zde má vzniknout areál, jediný se světovými 
parametry v Čechách, který bude odpovídat i požadavkům 
profesionálních sportovců. Areál nabídne dva nové okruhy – 
dvou- a čtyřsetmetrový, oba mají parametry závodních drah. 
První bude mít povrch z jemnozrnného asfaltu s vrstvou pruž-
ného akrylátu, druhý zase obohatí pravá zatáčka, povrch bude 
tvořit hladký asfalt. Dráhy budou sloužit nejen profesionálním 
sportovcům. „Areál by měl zároveň přitáhnout ambicióznější 
bruslaře z celé Ladronky, kde se momentálně pohybují začá-
tečníci i pokročilí dohromady. To někdy vede k nebezpečným 
situacím. Široký čtyřsetmetrový okruh bude otevřený všem 
bruslařům, ať závodníkům, či rekreačním, kteří chtějí udržet 
vysoké tempo bez potřeby se neustále vyhýbat pomalejším 
návštěvníkům,“ říká Matěj Pravda, reprezentační trenér České 
unie kolečkových sportů, která bude tento areál spoluprovozo-
vat. Odstěhováním části bruslařů na novou dráhu by se mohly 
uvolnit dráhy ve zbytku parku, a tím se zvýšit jejich bezpeč-
nost. Navíc nový areál umožní kromě sportovních tréninků 

V západní části Ladronky u Bělohorské ulice 
vznikne areál kolečkových sportů.
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možnost provozování kroužků pro děti v bezpečném prostředí 
s kvalitním zázemím. 

Potřebné zázemí
Sportovci zde budou mít k dispozici parkoviště, aby auta 
 neodstavovali v okolních ulicích a nezabírali tak místa reziden-
tům a dalším návštěvníkům. Nový areál bude napojený na za-
stávku MHD. 

Součástí areálu kolečkových sportů bude i budova, která 
nabídne zázemí jak pro správce, kterému nabídne potřebné 
prostory, tak pro návštěvníky. Ti zde najdou společnou šatnu 
s uzamykatelnými skříňkami, dámské a pánské toalety, které 
budou přístupné i přímo z venkovního prostoru. Vznikne tady 
i občerstvení s venkovním a částečně zastřešeným posezením, 
které může fungovat nezávisle na provozu objektu. Budovu 
bude lemovat takzvaná promenáda. Architekti počítají také se 
zelenou střechou, retenční nádrží na vodu a tím, že ke stáva-
jící zeleni přibude další. Zvažuje se, že dráha bude připravena 
na chlazení tak, aby v zimě mohla fungovat jako bruslařská. 
Zda se to stane, záleží na ekonomických podmínkách. 

Multifunkční hřiště
Ladronka slouží nejen pro jezdce na kolečkových bruslích, 
ale je také oblíbeným prostorem pro další rekreační sporty. 
V rámci participace si lidé stěžovali, že jim zde chybí hřiště pro 
míčové sporty a další prostory pro rodinné sportování.  Pro-
stor na ně je při Tomanově ulici směrem ke Strahovu, vedle 
tenisových kurtů TJ Břevnov.

Právě zde by mohla vzniknout nová multifunkční hřiště 
s cvičebními prvky a sportoviště. Na základě předběžného 
průzkumu chybí hřiště na volejbal, nohejbal, basketbal, malý 
fotbal a další. Tato část by měla být dalším prostorem, který by 
v následujících letech chtěla městská část upravit. A to ve spo-
lupráci s místními občany. „Obecně jsou některá témata, se 
kterými nás radnice jen seznamuje, na jiných spolupracujeme. 
Do té druhé kategorie patří právě multifunkční hřiště, kde se 
snažíme dávat radnici podněty, které napomohou jeho reali-

zaci. Na poslední schůzce jsme připomínkovali jeden z návrhů, 
který na úřadu městské části vznikl,“ říká Michal Chylík ze spol-
ku Zelený Břevnov a člen pracovní skupiny pro Ladronku.  

Větší bezpečnost
Tisíce lidí, mezi nimiž jsou sportovci na kolečkových brus-
lích, děti na kolech, hrající si teenageři nebo procházející 
se pej skaři, značně zvýšila nároky na bezpečnost v tomto 
areálu. Mezi nejrizikovější místa patří křížení všech cest před 
usedlostí. Proto vznikají a posuzují se různé návrhy, jak tuto 
křižovatku proměnit, aby zde nedocházelo ke kolizím. Plán pro 
Ladroku také počítá s variantou, že by se dráhy ve východní 
části mohly rozšířit až na pět a půl metru. Zde je ale třeba brát 
ohled i na chodce, pro něž jsou určené mlatové cesty, a na je-
jich oddělení. 

První krok pro větší bezpečnost by ale mohl začít fungovat 
už během letošního léta. K nebezpečným situacím v prostoru 
před usedlostí přispívali kurýři jídla, kteří sem – byť se speci-
álním povolením – jezdili na skútrech i auty z Tomanovy ulice. 
Odtud ale přichází i nejvíce sportovců a rekreantů a hrozily 
kolize. Nově zde proto nechá radnice osadit zábranu. Kurýři 
i zásobování, opět pouze se speciálním povolením, sem bu-
dou přijíždět z druhé strany, tedy z Podbělohorské ulice, kde 
není taková koncentrace návštěvníků. Opatření už projednala 
Praha 6 s Prahou 5, protože tato část Ladronky se nachází 
na jejím území.

Vedle realizace bodů z Plánu pro Ladronku dochází k prů-
běžným drobnějším úpravám a vylepšením celé lokality. 
„V loňském roce se opravila pěší cesta podél Tomanovy 
ulice, která získala mlatový povrch a osadily se podél ní 
nové  lavičky. Proběhla rovněž aktualizace všech infor-
mačních  cedulí. V červnu proběhne oprava asfaltové cesty 
od  usedlosti směrem k nedávno realizovanému přejezdu 
pro cyklisty přes Podbělohorskou do ulice Nad Motolskou 
ne mocnicí, počítáme rovněž s komplexní obnovou laviček 
 umístěných v areálu,“ doplňuje radní pro životní prostředí 
a klima Petr Palacký (Zelení). ■
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Pumptrack u Zimního stadionu Hvězda, schody a velká 
nerezová skluzavka pro rychlé spojení ulic Africká 
a Kladenská nebo pingpongové stoly v parku Hadovka či 
parku Maxe van Stoela – to jsou některé z projektů, které 
uspěly v pátém ročníku participativního rozpočtu Nápad 
pro Šestku. 
Na podzim loňského roku lidé podali 
přes devadesát tipů a návrhů, jak vy-
lepšit veřejný prostor v Praze 6. Z nich 
odborná komise vybrala třicet, které 
lze realizovat, a pustila je do závěreč-
ného hlasování. To proběhlo v dubnu 
a 1441 respondentů rozhodlo, že uspělo 
šestnáct z nich. Při hlasování odpovídali 
i na další otázky. „Těší nás, že pro pokra-
čování projektu Nápad pro šestku se vy-
slovilo 96 % hlasujících. Aktivity občanů 
si nesmírně vážíme,“ říká Oldřich Kužílek 
(STAN), pověřenec pro participaci, 
který projekt s týmem spolupracovníků 
organizuje. Zastupitel Marek Baxa (TOP 
09) lituje, že se informace o hlasování 
nedostala k více lidem, aby se i oni moh-
li vyjádřit. „Kvalita a pestrost projektů 
ukazuje, že péče o prostor okolo sebe je 
lidem v Praze 6 vlastní,“ dodává.

Celkem je v rozpočtu na nápady vyčle-
něna částka šest milionů korun, projekty 
se opět dělily na dvě skupiny – na takzva-
né velké s cenou realizace 400 001 až 
jeden milion korun a na menší projekty 
v hodnotě 50 až 400 000 korun.

Malé nápady
V kategorii malých nápadů jich uspělo 
jedenáct, celkem za 2 290 000 korun. 
Lidé na šestce se tak dočkají těchto 
projektů:
1.  Divoké luční kvítí na Flemingově ná-

městí (669 hlasů)
2.  Revitalizace a průsek pěší stezky 

v Šárce v okolí „Zlodějky“ (645 hlasů)
3.  Lavičky k odpočinku v okolí Domu 

s pečovatelskou službou Šlejnická 
(582 hlasů) 

4.  Oživení a kultivaci plácku Červeňák 
před OC Šárka (516 hlasů)

5.  Legální plochy na kresbu graffiti 
na Dědině (432 hlasů) 

6.  WC pro Strouhalák (425 hlasů) 
7.  Pingpongový stůl v parku Maxe van 

Stoela (419 hlasů)
8.  Venkovní posilovna pro dospělé Bří-

zák na okraji Šárky (403 hlasů)
9.   Pingpongový stůl pro všechny v Par-

ku Hadovka (401 hlasů) 

10.  Přidání dalšího prvku na workoutové 
hřiště Pod Cihelnou (372 hlasů)

11.  Móóc laviček na slunění pro ná-
městíčko K Lánu (356 hlasů)

Velké nápady
V kategorii velkých nápadů mohli 
hlasující vybírat z dvanácti projektů 
do maximálního limitu 3,6 milionu 
korun. Do této částky se vešly celkem 
čtyři nápady. Protože se ale nevyčerpaly 
všechny peníze na malé nápady, rozhod-
la se radnice pro realizaci i toho pátého, 
který překročil v součtu limit o dvacet 
tisíc korun. 

Realizovat se budou
1.  Pumptracková dráha u Zimního sta-

dionu Hvězda (591 hlasů)
2.  Revitalizace Mlžící fontány Vlastina x 

U Silnice (504 hlasů)
3.  Revitalizace fotbalového hřiště k Čer-

venému vrchu (474 hlasů)
4.  Schody a velká nerezová skluzavka 

pro rychlé spojení ulic Africká a Kla-
denská (469 hlasů)

5.  Revitalizace dětského hřiště v Hadov-
ce (449 hlasů)

Šestnáct nápadů vylepší 
šestku

„Na území městské části se nachází jedi-
ný asfaltový pumptrack v ulici Papíren-
ská, který svou velikostí nedokáže uspo-
kojit byť jen mírně pokročilé jezdce. 
Plocha před Zimním stadionem Hvězda 
nemá v současnosti konkrétní využití 
a asfaltový pumptrack by umožnil jízdu 
na kolech, koloběžkách, skateboardech 
za jakéhokoli počasí, navíc nevyžaduje 
vysoké náklady na údržbu,“ odůvodnil 
autor vítězného velkého nápadu Matyáš 
Tittelbach, proč se do participativního 
rozpočtu zapojil. 

Vítězné projekty radnice postupně 
uskuteční. „Realizace většiny Nápadů 
pro Šestku bývá většinou výzvou. Vyhrá-
vají totiž často ty projekty, které před-
stavují vybočení z dosavadních postupů, 
přinášejí inovativní myšlenky, které 
občas není jednoduché do praxe pře-
vést. Jenže právě to je smysl paticipativ-
ního rozpočtu, aby radnice nezůstávala 
jenom u zaběhnutých a prověřených 
procesů, ale odvažovala se k realizaci 
nápadů poptávaných veřejností, i když 
to s sebou ponese i vykročení do nezná-
ma,“ dodává radní pro životní prostředí 
a klima Petr Palacký (Zelení). Právě 
v rámci jeho gesce se bude většina pro-
jektů realizovat. ■

↑ Umístění pingpongového stolu 
do veřejného prostoru se mezi nápady 
objevuje pravidelně. Díky letošnímu ročníku 
přibydou dva – v parku Maxe van Stoela 
a v parku Hadovka.

↑ Schody a velká nerezová skluzavka, 
podobně jako na koláži fotek, by
měly zrychlit cestu mezi ulicemi Africká
a Kladenská.

↑ Zapomenutá fontána architekta Špičky 
v Liboci se přemístí na lepší místo. Foto O. 
Kužílek.
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Velké diskuze provázely zavedení nového dotačního 
programu Podpora sportovní identity Prahy 6. Ten je 
určený pro kluby, které reprezentují na vrcholové úrovni 
a přispívají tak k dobrému jménu Prahy 6. Peníze jdou 
na podporu sportovních aktivit dětí a mládeže.

Praha 6 má na svém území vynikající 
sportovní kluby, které jí dělají dobré 
jméno. „Městská část na oplátku tyto 
kluby efektivně podporuje, aby ve svých 
žákovských a mládežnických klubech 
vychovávaly excelentní sportovce. 
K tomu slouží i dotace na podporu spor-
tovní identity,“ říká radní pro kulturu, 
sport a volný čas Jan Lacina (STAN). 
Praha 6 takto loni podpořila florbalisty 
Tatranu Střešovice, Beachclub Strahov 
a také fotbalisty a atlety Dukly Praha. 
Pro všechny kluby byl poslední rok výji-
mečně úspěšný. 

Rok mezinárodních úspěchů
Florbalisté Tatranu Střešovice před pár 
týdny ukončili historicky nejlepší sezo-
nu, kdy kromě domácího titulu v super-
lize, už osmnáctého, vyhráli také Pohár 
Českého florbalu a mezinárodní Pohár 
mistrů. Nikomu jinému se to doposud 
nepovedlo. 

Fotbalové Dukle Praha se podařilo 
po pěti letech vrátit do nejvyšší fotbalo-
vé ligy. Dobře si vede nejen A mužstvo, 

devatenáctiletí dorostenci hrají druhým 
rokem celostátní ligu, pohybují se stabil-
ně v horní polovině tabulky a nechávají 
za sebou mužstva s nesrovnatelně širší 
základnou a daleko lepší infrastruktu-
rou. Do II. ligy postupují osmnáctiletí, 
žáci budou hrát baráž o postup do I. ligy.

A atleti Dukly? To je sportovní gigant, 
který má 19 sportovních oddílů a sdru-
žuje 2600 sportovců. Klub, který repre-
zentovali manželé Zátopkovi nebo třeba 
Barbora Špotáková, v končící sezoně 
získal dokonce 81 medailí. A například 
na mistrovství světa v Budapešti téměř 
polovinu reprezentační výpravy tvořili 
atleti Dukly. V anketě Atlet roku se mezi 
deseti nejlepšími objevilo hned šest 
sportovců Dukly a v klubu působí i tre-
nér roku Jan Železný.

Reprezentanti strahovského Beach-
clubu David Schweiner a Ondřej Perušič 
se loni na podzim stali v Mexiku mistry 
světa. Ačkoli do turnaje vstupovali až 
jako nasazené šestnáctky, vyhráli. Záro-
veň se nominovali na letošní olympijské 
hry. Klub už ale myslí i na další olympi-

Úspěšná sezona šestkových 
sportovních klubů 

ádu, která se bude konat v roce 2028.  
„Tento program Prahy je jiný, unikátní. 
Péče o vrcholové sportovce stojí až 
desetinásobky toho, co stojí klub péče 
o zájmového, případně výkonnostního 
sportovce. Z peněz podporujeme hráče 
již aspirující na účast na olympiádě v Los 
Angeles za čtyři roky,“ říká Vít Mařík 
z Beachclubu Strahov. Jaká jména ze 
Strahova je dobré si pamatovat? Kryšto-
fa Olivu, Václava Kůrku a Davida West-
phala, kteří dosáhli skvělých výsledků 
na mistrovství Evropy i světa juniorů. 

Peníze pro dětské aktivity 
V dotačním programu se rozdělovalo 
pět milionů korun, určené jsou nikoli 
pro vrcholové sportovce, ale na aktivity 
dětí a mládeže a vytváření podmínek 
pro jejich sport. Děti a rodiče to oceňují. 
„Díky dotacím došlo ke zvýšení zájmu 
ze strany dětí a jejich rodičů o atletiku 
i náš oddíl, což bylo vidět hlavně na ná-
borové akci. Členská základna se oproti 
předešlému roku výrazně zvedla,“ kon-
statuje Václav Fišer z oddílu atletiky TJ 
Dukla Praha.

„Finanční prostředky z dotačního 
programu sportovní identity využíváme 
především na náklady spojené s trénin-
kovou činností a celkově sportovním 
procesem. Jde například o pronájem 
prostor na tréninky a zápasy, trenérskou 
činnost, fyzioterapeuty, kondiční tre-
néry a další služby spojené se sportovní 
činností,“ vyjmenovává Martin Vaculík, 
předseda TJ Tatran Střešovice.

„Dukla Praha má, ve srovnání se svými 
konkurenty z českého a moravského 
venkova, podstatně horší pozici, po-
kud jde o podporu města. Proto vítáme 
jakoukoli finanční částku, kterou nám 
Praha 6 doposud poskytla,“ říká před-
seda představenstva Bohumil Paukner 
a dodává: „Pobaveně jsem poslouchal 
připomínky z řad opozice, když byl 
dotační program na podporu sportovní 
identity Prahy 6 projednáván v zastu-
pitelstvu. Žádali všestrannou pohybo-
vou výchovu, nejen fotbal. Přesně to, 
po čem ve svých vystoupeních volali, se 
v Dukle praktikuje,“ doplňuje. 

Druhý ročník s novinkou
Dotační program Podpora sportovní 
identity Prahy 6 byl letos vyhlášený 
podruhé, zájemci mohli podávat při-
hlášky do konce května. Oproti prvnímu 
ročníku se zde objevila novinka. „Po dis-
kuzi jsme se rozhodli program rozšířit 
o takzvanou divokou kartu. Podporu 
půl milionu korun dostane pátý klub, 
o němž a jeho projektu rozhodne hlaso-
vání sportovní komise a následně vede-
ní městské části,“ dodává Jan Lacina. ■
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Retenční nádrž 
v Šáreckém údolí
Hlavní město letos v dubnu do-
končilo podzemní retenční nádrž 
v Šáreckém údolí v oblasti Jene-
rálky, která má zabránit zaplavo-
vání pozemků stokovou vodou v 
době přívalových dešťů. Odlehčuje 
odtoku odpadních vod z Evropské 
ulice. Podobné stavby jsou větši-
nou doprovázené ničením krajiny. 
Zde se z iniciativy spolku Šárecké 
údolí podařilo ukázat, že i technic-
ká infrastruktura se dá vybudovat 
tak, aby do krajiny zapadla. Na pří-
tomnost nádrže upozorňuje jen 
portál bezpečnostního přepadu 
obložený kamenem. Revitalizací 
prošel i přítok Litovicko-Šáreckého 
potoka, kolem vznikl malý ovocný 
sad a plochy jsou oseté speciální 
kvetoucí pražskou směsí. 

Praha 6 otevře na celý červen ukázkové dobrodružné 
hřiště, takzvané Adventure Playground. Jde o hřiště, které 
si děti staví samy.

Na začátku je prázdný oplocený po-
zemek se zásobou různých materiálů, 
například dřeva, provazů, stavebních 
materiálů a dalších doplňků. Z nich si 
děti postupně staví svůj vlastní svět. 
Cílem je nabídnout místo, kde se děti 
budou cítit dobře, svobodně a kde bu-
dou mít pocit, že místo patří jenom jim. 
Na hřišti budou přítomni školení lektoři, 
kteří jim rádi poradí a zapůjčí nářadí, 
různé herní prvky a materiál na tvo-
ření. Nejvhodnější věk dětí, pro které 
je hřiště určeno, je osm až patnáct let 
a tyto děti sem mohou přijít i samostat-
ně, děti do sedmi let věku v doprovodu 
starší osoby. Projekt je pilotní ukázkou 
tohoto druhu hřiště v České republice. 
„Jde o možnost volné hry a zajíma-
vého a tvůrčího trávení volného času 
pro větší děti. Věřím, že se zde tento 

model hřiště, velmi oblíbený například 
v Německu, ujme a bude dále šířit,“ říká 
Petr Palacký (Zelení), radní pro životní 
prostředí a klima. 

Hřiště bude zdarma otevřené 
od 4. do 27. června, vždy od úterý do ne-
děle od 14 do 19 hodin. Po dohodě je 
možná i návštěva školních skupin během 
dopoledne (kontakt: carolina.sidon@
gmail.com). 9. června od 16 hodin zveme 
na představení projektu pro širokou 
veřejnost spolu s diskusí. V průběhu 
června jsou v plánu další akce pro školy 
a studenty vysokých škol. Na realizaci se 
podílí městská část Praha 6, Dům dětí 
a mládeže HMP a spolek Město přátel-
ské k dětem, který řadu let toto téma 
popularizuje. Vstup na hřiště je z ulice 
Na Kocínce nedaleko křižovatky s ulicí 
Kadeřávkovská. ■

Dobrodružné hřiště  
Na Kocínce 

Vítězné náměstí, 
Praha 6, v místě konání 
farmářských trhů

REUSE neděle na šestce – Dejte věcem druhou šanci!
Přineste předměty, které již 
nevyužijete, někoho jiného potěší!
Naopak si odneste to, co vám 
ještě dobře poslouží.

Připraven bude doprovodný program pro děti i dospělé na téma udržitelnost a cirkulární ekonomika.  2. 6. 2024   11–18 hodin

Co nosit: oblečení, 
hračky, knihy, nářadí, 
menší nábytek, nádobí, 
sportovní vybavení a další 
předměty do domácnosti

Proměna hřbitova
Na Skalce
Hřbitov mezi Wolkerovou ulicí a zdí 
parku Stromovka zvaný Na Skalce 
sloužil k pohřbívání v 19. století. Nyní jde 
o místo s úžasnou atmosférou, ovšem 
bez konkrétního využití. To chce správa 
pražských hřbitovů změnit. Do 11. červ-
na 14 hodin proto běží možnost přihlásit 
se do soutěže formou dvoukolového 
soutěžního workshopu pro budoucí vyu-
žití chátrajícího hřbitova. V první fázi bu-
dou vybrány 4 týmy pro tvorbu návrhu 
v další fázi. Výsledkem má být postupná 
proměna hřbitova. Počítá se se zachová-
ním piety místa, s konáním pohřebních 
rituálů pod širým nebem, využitím pro 
přednášky či komorní kulturní akce, 
vytvořením klidného prostoru na pome-
zí lesa a zahrady otevřeného veřejnosti. 
Podrobnosti o soutěži najdete na face-
book.com/prazskehrbitovy ■
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Zelený asfalt
na Divoké Šárce 
Začátkem května zezelenala vozovka 
u křižovatky ulic Evropská a Vlastina.
Zelenou barvu dostal úsek, který je 
určen výhradně pro tramvaje a autobu-
sy hromadné dopravy, má tak upozornit 
řidiče, že tato část komunikace není 
pro ně. Úsek je nejen barevně odlišený, 
ale také označený klasickým doprav-
ním značením a výstražným červeným 
pásem. Zelená silnice také lépe splyne 
s okolní zelení. ■

Jak dopadla
Pražská lítačka 
12. ročníku závodu Pražská lítačka se 
zúčastnilo 54 závodníků. Letošní ročník 
přinesl několik novinek – ačkoli regist-
race probíhala v Muzeu MHD, startovalo 
se z neznámého místa z tramvajového 
vozu. Tím místem byla točna na Dlaba-
čově. Nově bylo možné také používat 
trolejbus a sdílená kola. Fanoušky hro-
madné dopravy letos čeká ještě jedna 
podobná akce, a to 2. ročník Dopravní-
ho orienťáku.  ■

Dopravní podnik plánuje velkou modernizaci stanice metra 
Hradčanská. Začít by měla na přelomu let 2025 a 2026 
a potrvá minimálně deset měsíců. Praha 6 požaduje, aby 
stanice v rámci rekonstrukce získala bezbariérový přístup.

Městská část se z pozice účastníka řízení 
vyjádřila k chystané rekonstrukci stanice 
Hradčanská. Ta bude velkou část roku 
2026 uzavřena, čímž dojde k výraznému 
omezení a zásahu do fungování veřej-
ného prostoru. „Uzavření stanice metra 
Hradčanská bude mít negativní dopad 
na cestování městskou dopravou. Proto 
je zcela zásadní včas zahájit debatu s do-
pravním podnikem a Ropidem k posílení 
kapacit povrchové dopravy, mimo jiné 
trvalým nasazením dvou vagonů na lin-
ku 2,“ říká radní pro dopravu Ondřej 
Matěj Hrubeš (ODS).

Modernizace zahrnuje opravy nástu-
pišť, vestibulu i výstupů z metra, klíčová 
je pak výměna pohyblivých schodů, 
které jsou za hranicí životnosti. V plánu 
je rušení části obchodů, aby mohla být 
znovu odhalena stěna s původními umě-
leckými reliéfy, které se budou restauro-
vat. V rámci projektu se řeší i ochranná 
opatření proti účinkům bludných prou-

dů. U vstupu do parku Charlotty G. Ma-
sarykové se proto plánuje trvalé osazení 
měřicí podzemní sondy. Rada městské 
části také schválila požadavek, aby stani-
ce dostala bezbariérový výtah spojující 
nástupiště metra s ulicí Dejvická. 

V současné době se kompletuje doku-
mentace pro stavební povolení, násle-
dovat bude dokumentace pro provedení 
stavby a výběr zhotovitele. Investo-
rem akce je pražský dopravní podnik. 
Praha 6 chce současně dohlížet na to, 
aby se zábory pro staveniště směrem 
do Dejvic omezily na minimum. 

„Stanice metra Hradčanská už jednou 
kompletní rekonstrukcí procházela v le-
tech 1995 až 1996. I tehdy byla chyba, 
že se nestala po rekonstrukci bezbarié-
rová. Proto je zcela neakceptovatelné, 
aby nyní proběhla další rekonstrukce 
bez výstavby druhého vestibulu s bez-
bariérovými výtahy do ulice Dejvická,“ 
dodává radní. ■

Rok 2026 bez metra  
na Hradčanské 
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Letní tábory
⟶ Inline Strahov – pro děti 6 až 14 let, 
tři turnusy od 8. do 26. července a tři 
turnusy od 5. do 9. a od 19. do 30. 
srpna. Cílem je posílit u dětí radost 
z pohybu v kamarádském a bezpeč
ném prostředí, areál kolejí ČVUT, 
4300 korun, sleva pro sourozence. 
inlineskola.cz

⟶ Cyklo Dejvice – pro děti 6 až 14 let, 
5. až 9. a 19. až 23. srpna, Rooswelto
va, 4100 korun, sleva pro sourozence. 
inlineskola.cz
⟶ Kouzelný tábor Harryho Pottera, 
Lovci pokladů, Robotábor – 3 různé 
tábory pro děti 3 až 15 let, čtyři tur
nusy od 8. července do 2. srpna. MŠ 
Bendova, ZŠ nám. Svobody a Norber
tov, 4990 korun. berukrouzky.cz

Vojtěch Novák
ZŠ a MŠ Věry Čáslavské 

Jste několik týdnů novým 
ředitelem. Jaké jsou vaše priority 
ve funkci? 
Primárně analýza celého pedago
gického týmu – pomocí bilančních 
pohovorů, které se již uskutečnily. 
Mým cílem je postupně sestavit tým 
vzdělaných a aktivních učitelů, kteří 
svou práci mají rádi a cítí podpo
ru a motivaci. Škola má potenciál, 
o kterém se často mluví, takže bych 
rád tento názor přetavil v realitu. 
Rebranding, nový web, sociální 
sítě – reflektovat 21. století. Chci 
pracovat na vytváření silných vazeb 
mezi žáky, rodiči a komunitou. Vý
zev je mnoho, jsem realista a kladu 
si postupné cíle.
Vaše škola je vyhlášená svou biling
vní výukou. Budete v tom nadále 
pokračovat, nebo se chcete zaměřit 
i na jiné specializace? 
Naše škola má i díky bilingvnímu 
programu dobrý zvuk. Chci upevnit 
a stále vylepšovat tuto ojedinělou 
možnost výuky angličtiny. Kromě 
toho je naše škola výjimečná svými 
vynikajícími sportovními úspěchy. 
Máme nový sportovní areál, multi
funkční halu a tři další tělocvičny.  
Zaměřím se na efektivní využívání 
těchto možností. Chci navázat spo
lupráci s dalšími sportovními kluby, 
které mohou nabídnout žákům 
a rodičům větší paletu sportů.
Jak si představujete vaši školu 
za pět až deset let? 
Místo pevných vazeb, kam se děti 
těší a rodiče vědí, že škola reflektuje 
současný svět a mohou se spo
lehnout na vstřícnou komunikaci 
a profesionální přístup.

⟶ Sloupek ředitele ⟵

Další setkání městského žákovského parlamentu se konalo 
v Muzeu literatury v Památníku národního písemnictví. 

Setkání s dětmi se zúčastnili nejen 
zástupci radnice, ale také ředitel muzea 
Michal Stehlík, který umožnil žákům 
i učitelům prohlídku areálu. Tématem 
tohoto setkání byla doprava. Děti o ní 
diskutovaly s radním Ondřejem Matě
jem Hrubešem (ODS). Učitelé – koor
dinátoři mezitím promýšleli zaměření 
činnosti školních parlamentů v násle
dujícím období. „Navrhla jsem zabývat 
se moderními dějinami v okolí jednotli
vých škol. Nyní budou školy promýšlet, 
jak téma uchopit a zpracovat. Výsledek 
se dozvíme na dalším setkání měst

ského žákovského parlamentu,“ říká 
místostarostka pro školství Mariana 
Čapková (PRAHA 6 SOBĚ).

Setkání je součástí aktivit Místního 
akčního plánu IV Prahy 6, zde konkrétně 
jde o rozvoj občanských kompetencí 
žáků. Vytvořil se i online prostor pro 
sdílení nápadů jednotlivých škol, aby ná
vrhy dětí obohatily život jejich kamarádů 
po celé Praze 6. ■

Žákovský parlament 
v Muzeu literatury
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Po více než čtvrtstoletí, kdy na základě přání rodičů 
vznikla v Liboci první waldorfská třída, se děti ze šestky 
dočkají i samostatné waldorfské školy. Vznikne od 1. září 
2027 a sídlit bude v budově bývalé Základní školy Vlastina 
na Dědině. Rozhodli o tom zastupitelé na dubnovém jednání.

Samostatná waldorfská škola vznikne 
rozdělením ZŠ Dědina podle vzděláva-
cích směrů: klasického a waldorfského. 
Zatímco klasické třídy zůstanou ve stá-
vající budově ZŠ Dědina, waldorfské 
třídy se přesunou do půl kilometru 
vzdálené budovy Vlastina. Obě školy 
tak budou mít svoji budovu a dostatek 
kapacit pro přijetí nových dětí.

Co přinese rozdělení školy
Zájem o waldorfské třídy neustále roste. 
Již deset let je takový, že by škola byla 
schopná naplnit dvě první třídy. Přibývá 
i školek stejného směru, kromě velké 
pětitřídní na Petřinách zde působí i ně-
kolik soukromých školek, dětských sku-

pin a klubů s waldorfskými prvky. Každý 
rok z nich vycházejí desítky dětí, jejichž 
rodiče by si přáli, aby měly možnost 
pokračovat ve waldorfském vzdělává-
ní. ZŠ Dědina však mohla z kapacitních 
důvodů otevírat každý rok pouze jednu 
třídu. To by se mohlo v budoucnu díky 
osamostatnění waldorfské školy změnit.

„Rozdělení školy ZŠ Dědina dle vzdělá-
vacích směrů je logickým a nutným kro-
kem proto, aby se oba programy mohly 
dále rozvíjet,“ vysvětluje ředitel školy 
Mojmír Dunděra. S ohledem na develo-
perské projekty v lokalitě Dědiny může 
dle odhadů vyrůst počet dětí ve škole 
až na 1100. „Z toho mají rodiče velké 
obavy, že by to negativně ovlivnilo indi-

Praha 6 bude mít samostatnou 
waldorfskou školu

viduální práci s dětmi a také komunitu 
školy. Rozdělení školy umožní zachování 
rozumné velikosti obou nově vzniklých 
škol,“ dodává. 

S fyzickým rozdělením školy se již 
začalo v září 2022, kdy škola otevřela 
na Vlastině detašované pracoviště. 
Do budovy Vlastina se od té doby 
postupně přesouvají waldorfské tří-
dy a buduje se zde potřebné zázemí. 
V příštím školním roce zde bude již pět 
waldorfských tříd a rok na to sem škola 
hodlá přesunout už celý waldorfský 
proud, tedy všech devět tříd. Než bude 
možné školu právně osamostatnit, je 
třeba vyřešit ještě řadu právních a pro-
vozních otázek. Jednou z nich je napří-
klad stanovení spádu u nové školy. „Rádi 
bychom otevřeli tuto unikátní vzdělávací 
variantu pro zájemce z celé Prahy 6, jde 
totiž nejen o vzdělávací směr, ale i jisté 
nastavení životního stylu a hodnot. 
V tuto chvíli konzultujeme s magistrá-
tem hlavního města možné varianty 
řešení,” říká místostarostka pro školství 
Mariana Čapková (PRAHA 6 SOBĚ).

„Jednoznačně podporujeme osamo-
statnění waldorfské větve ZŠ Dědina.  
Jen je škoda, že před rokem koalice 
nepodpořila náš návrh, který by zna-
menal příslib podpory – připravili jsme 
tam řediteli, učitelům i dětem a jejich 
rodinám další rok nejistoty,“ říká zastu-
pitelka Tereza Hubáčková (Piráti) .

Zájem o waldorfskou pedagogiku
Waldorfská pedagogika patří k nejrozší-
řenějším alternativním vzdělávacím smě-
rům u nás i ve světě. Reaguje totiž velmi 
dobře na potřeby dnešní doby. Rozvíjí 
osobnost dítěte komplexně, nejen jeho 
znalosti, ale také dovednosti. Děti se nej-
prve seznamují s látkou prostřednictvím 
projektů, exkurzí nebo experimentů. 
Teprve poté získávají teoretické znalos-
ti. Látku si tak lépe pamatují a navíc je 
výuka baví. Díky pestré výuce, bohaté 
na pohybové, hudební, dramatické, vý-
tvarné, řemeslné a další aktivity, umož-
ňuje waldorfská pedagogika dětem 
poznat jejich silné stránky, jejich přiroze-
ný talent a v něm se dále rozvíjet. ■

Pošli aktovku dál

Bližší informace sledujte 
na stránce projektu 
facebook.com/posliaktovkudal

Úřad městské části Praha 6, kancelář 404, 4. patro
tel. 602 409 781, e-mail: idufkova@praha6.cz

Zachovalé aktovky a školní pomůcky můžete 
přinést a nebo si odnést každé pondělí 
a středu mezi 9. a 18. hodinou až do 9. 9. 2024

Sociálně ekologická 
akce městské části

Začínáme 
3. 6. 2024
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Senioři, 
vyzkoušejte 
cvičení  
na židlích
Cvičení na židli odborníci považují 
za klíčovou součást  programu  tělesné 
aktivity pro seniory. Je to cvičení, 
 které zásadním způsobem pomá-
há  udržet nezávislost a zlepšuje tím 
 kvalitu života.

Skupinové cvičení na židlích pořádá 
každý pátek od 16 do 17 hodin Senior-
fitnes ve svém centru v Uralské 6. Toto 
cvičení nabízí bezpečnou, přístupnou 
a efektivní cestu k udržení fyzické kondi-
ce a k podpoře celkového zdraví seniorů. 
„Tento typ cvičení je ideální pro ty, kteří 
mají omezenou pohyblivost, a pro ty, 
kteří se cvičením začínají po delší pauze. 
Zlepšuje zdraví srdce a cév, posiluje sva-
ly, zlepšuje pružnost a rovnováhu a sni-
žuje riziko pádů. Přispívá k lepší kontrole 

váhy a snižuje bolesti spojené s artrózou 
a jinými chronickými onemocněními 
pohybové soustavy,“ říká lékař Robert 
Hoffmann, který je odborným garantem 
projektů Seniorfitnes. Pravidelné cvičení 
také zlepšuje psychickou pohodu a po-

kud senioři cvičí ve skupině, pomáhá jim 
zbavit se pocitů osamělosti a izolace. 

Hodinové cvičení v Seniorfitnes stojí 
80 korun a přihlásit se na ně může-
te na telefonu 775 353 366 a e-mailu 
a.krupkova@seniorfitnes.cz. ■

Senioři se mohou – s výjimkou letních 
prázdnin – přihlásit k odběrům obědů 
ve vybraných základních školách a Menze 
Kajetánka. Díky příspěvkům městské části 
je cena jídla pouze 60 korun.

Cílem programu je nabídnout starobním a invalidním důchod-
cům kvalitní stravování za přijatelné ceny. Podmínkou příspěv-
ku na oběd je trvalý pobyt v Praze 6, věk nad 65 let a příjem 
nepřesahující čtyřnásobek životního minima, tedy 19 440 Kč. 
Dotované obědy si senioři mohou koupit poté, co mají po-
tvrzení vydané Odborem sociálních věcí. Dotované obědy lze 
odebírat v těchto školách: ZŠ Červený vrch, ZŠ Dědina, ZŠ  
E. Destinnové, ZŠ Hanspaulka, ZŠ Na Dlouhém Lánu, ZŠ Nor-
bertov, ZŠ Petřiny – sever a v Menze Kajetánka. Zájemci se 
mohou informovat na odboru sociálních věcí v kanceláři  
č. 208 nebo na telefonu 220 189 645.

Důvod, proč městská část obědy dotuje, je dopřát senio-
rům kvalitní, pestrou a cenově dostupnou stravu. „Senioři 
pře devším na pestrost stravy zpravidla nedbají, vynechávají 
 potraviny a pokrmy, kterou jsou pro ně z nějakého důvodu ob-
tížně konzumovatelné, například určité druhy ovoce a zeleniny 
kvůli zhoršenému stavu chrupu, případně finančně nákladné 
nebo jim způsobují zažívací obtíže,“ říká Tereza Vágnerová, 
odborná poradkyně v nutriční péči. Pestrý jídelníček složený 
z kva litních potravin je velmi důležitý nejen proto, že zajišťuje 
dostatek všech základních živin, minerálních látek, vitaminů 
a stopových prvků, ale je i prostředkem ke zlepšení apetitu 
a potěšení z jídla. ■

Obědy pro seniory in
ze

rc
e



17

noviny městské části Praha 6 Sociální projekty

Hledají se historické 
fotografie Trojdomí 
Šolínova
V rámci připravované rekonstrukce 
Domova pro seniory Elišky Purkyňové 
se vedení domova obrací na veřejnost 
s prosbou o staré fotografie interié-
ru objektu v Šolínově ulici. Snahou je 
respektovat původní duch domova a při-
blížit se mu při rekonstrukci. 

Fotografie můžete posílat na e-mail 
solinova@dsepurkynove.cz nebo na ad-
resu Domova pro seniory Elišky Purkyňo-
vé, Cvi čebná 9, 169 00 Praha 6, k rukám 
E. Illnerové. ■

LDN hledá  
primáře/primářku
Léčebna dlouhodobě nemocných 
v Chittussiho ulici hledá vhodného 
kandidáta na pozici primář/pri-
mářka oddělení LDN.

Ideální uchazeč musí mít vyso-
koškolské vzdělání lékařského 
směru, specializovaná způsobilost 
se základním kmenem interním, 
všeobecného praktického lékařství, 
chirurgickým, neurologickým, uro-
logickým nebo ortopedickým podle 
zákona č. 95/2004 Sb., atestace 
z geriatrie výhodou, licenci ČLK pro 
výkon funkce vedoucího lékaře, mi-
nimálně 10 let praxe v oboru a také 
řídící, komunikační a organizační 
schopnosti.

V léčebně získá nejen nadstan-
dardní platové ohodnocení, šest 
týdnů dovolené a příspěvek deset 
tisíc korun na dovolenou, mož-
nost osobního rozvoje a podporu 
vzdělávání nebo třeba služební byt 
v Praze 6. Strukturovaný životopis 
s motivačním dopisem na e-mail: 
asistentka@ldn6.cz nebo na adresu 
Léčebna dlouhodobě nemocných, 
Chittussiho 1108/1a, 160 00 Praha 6 
k rukám Ivety Krumlové.  

Další informace případně po-
skytne ředitelka Marta Želízková, 
e-mail: reditelka@ldn6.cz.

Senioři 
na Petynku 
zdarma 
Praha 6 opět nabízí od 1. června vstup 
zdarma na koupaliště Petynka pro 
seniory starší 70 let s trvalým bydlištěm 
na území městské části Praha 6.
Volný vstup je určený pro občany 
šestky nad sedmdesát let, nevztahuje 
se na  Lysolaje, Nebušice, Přední Ko-
paninu, Řepy a Suchdol. Stačí, když 
se senior prokáže v pokladně platným 
občanským průkazem, a po zkontrolo-

vání údajů má 
vstup zadarmo. 
Zvlášť v horkých 
dnech je třeba 
dát pozor na to, 
že koupaliště 
má omezenou kapacitu 1600 lidí, pokud 
bude toto číslo naplněno, do areálu vás 
nevpustí. U hlavní pokladny si může-
te vyžádat šatní skříňku oproti vratné 
 záloze za čip, která činí sto korun. 
Radnice tento program dotuje částkou 
350 tisíc korun, po jejím vyčerpání vol-
né vstupy ukončí. 

Aktuální stav najdete na stránkách 
www.koupalistepetynka.cz ■

V pondělí 3. června se uskuteční ve Ville Pellé dvanáctý 
ročník Fresh Senior Festivalu. Odpolednem provede 
Alexander Hemala. 

Letos se organizátoři rozhodli připojit 
k oslavám Roku české hudby, jež se 
konají u příležitosti 200 let od narození 
Bedřicha Smetany. Jako motto festivalu 
proto zvolili název písně z opery Proda-
ná nevěsta – Proč bychom se netěšili. 
A hudba tentokrát tvoří výraznou sou-
část programu. Nezůstává ovšem jen 
u ní, připraveny jsou i další aktivity jako 
ukázka z divadelní inscenace, komen-
tovaná módní přehlídka historických 
kostýmů nebo tanec v krinolínách s ná-

slednou výukou. Zájemci se budou moct 
také zúčastnit tréninku paměti nebo 
lekcí patchworku, žonglování a digitál-
ních dovedností.

Ve Ville Pellé a přilehlé zahradě se 
představí spolky a neziskové organizace 
zaměřující se na péči, podporu a zkva-
litnění života seniorů. Své služby budou 
prezentovat organizace Život90, Mezi 
námi, Chytrá péče, Teamium či Remedi-
um Praha. Fresh Senior Festival startuje 
ve 13 hodin, vstup je zdarma. ■

Fresh Senior Festival  
ve Ville Pellé Vlastní propagace
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Lucie Vogelová (*1971)
⟶ vystudovala Fakultu 
architektury ČVUT Praha
⟶ zahradní a krajinářskou 
architekturu vystudovala 
na Mendelově univerzitě v Brně
⟶ v roce 1996 spoluzaložila ateliér 
Terra Florida 
⟶ od roku 2019 vyučuje 
krajinářskou architekturu na Škole 
architektury v ateliéru Miroslava 
Šika
⟶ mezi její poslední výrazné 
realizace patří Romský památník 
v Letech
⟶ působila jako porotkyně 
například v soutěži na památník 
Pražského povstání nebo dostavbu 
4. kvadrantu Vítězného náměstí

S oblibou říká, že kdyby stromy přenášely internet, jsou všude. Ale protože 
tomu tak není, mají to stromy ve veřejném prostoru těžké. Přesto je 
krajinářská architektka Lucie Vogelová umisťuje jak do ulic, navrhovala 
například okolí Národní technické knihovny, tak na střechy budov. 

Lucie Vogelová: Kdyby stromy přenášely 
internet, jsou všude

Jak byste představila krajinářskou architekturu laikovi?
Pojem krajinářská architektura je docela nový obor. Dříve se 
jí říkalo zahradní architektura, ale slovo zahradní dostatečně 
nevystihuje její zaměření. Nejsou to jenom návrhy zahrad, ale 
také ulice, náměstí, parky, veřejné prostory i malá zákoutí 

mezi rezidenčními nebo bytovými domy. Prostě všechno, co 
je kolem a kde žijí lidé. Řeší, aby tento prostor fungoval právě 
pro ty, kteří ho používají. Proto v roce 2008 ustanovila Česká 
komora architektů, že se místo zahradní architektura bude 
používat krajinářská. 

Foto Johana Kužílková
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Jak se říká, že nejhorší 
v zahradě jsou trpaslíci, 
tak ve veřejném prostoru 
to jsou keře.  

Neubylo by vám práce, kdybychom si krajinu a své okolí neni-
čili a nechali přírodu, ať si poradí sama? 
Ale co potom městská krajina? Popravdě, nikomu z nás se 
nelíbí, když si venkovní prostory žijí vlastním životem. Ne-
chceme, aby kolem nás byla úplná divočina, chceme mít 
posečenou trávu, abychom se po ní mohli procházet, chceme 
mít lavičky, pestré záhony. Musíme si prostředí kolem sebe 
uzpůsobit, a to bez péče nejde. 

Nemrzí vás, že zatímco architekti staveb a investoři se zpravi-
dla u nových domů a projektů zveřejňují, tak vy, kteří děláte 
okolí, zůstáváte většinou v anonymitě? 
Myslím si, že se často neuvádějí ani architekti staveb. A nás 
krajinářských je opravdu málo, tak možná proto jsme ano-
nymní?  Také mezi sebou nemáme takové superhvězdy, ale 
v zahraničí už se to začíná měnit. Podle mě přichází doba, kdy 
jsou si oba obory rovnocenné a na projektech v maximální 
míře spolupracují. 

Nyní jsem našla jednu výjimku, kdy se píše a hovoří o autoru 
venkovních úprav, a to je Památník Romů a Sintů v Čechách 
v Letech u Písku. Tam jste uváděna jako spoluautorka. Těší 
vás to? 
Jde o celé krajinářské dílo a v mnoha aspektech o speciální 
práci. Tady šlo o vytvoření piety na místě bývalého protek-
torátního, takzvaného cikánského tábora. Tato práce vzešla 
z architektonické soutěže, pak se autor častěji uvádí. Také se 
často zmiňuje to místo samotné a jeho příběh.

Než jste prostor navrhla, kolikrát jste se byla v Letech, kde 
romský tábor stával, podívat? 
Vícekrát. Naše návrhy vždycky děláme v souvislostech, mu-
síme si tedy projít okolí toho místa, navnímat prostředí. Tady 
stál velkokapacitní vepřín, který tu byl jakoby naschvál, a ze 
dvou stran bylo místo obklopeno lesem. 

Základem vašeho návrhu jsou stromy, které vyrostou za de-
set či dvacet let. Nemrzí vás, že to bude tak dlouho trvat, než 
uvidíte výsledek své práce? 
To je také hodnota. Práce s časem. Pro nás je zde les meta-
forou přirozeného svobodného společenství. Nyní jsou to 
dvaceticentimetrové sazenice, když tam půjdete za rok nebo 
za dva, zase bude prostor vypadat jinak a odhaduji, že bude-li 
rozumně pršet, třeba za osm let budou mít stromy kolem pěti 
metrů a už začnou tvořit plnohodnotný les. 

Proč většinu památníku tvoří právě les? 
Myšlenka byla, že projdete lesem a dostanete se k prázdné-
mu místu tvořenému jen loukou, kde kdysi tábor stál. Až les 
vyroste, měl by tu být patrný kontrast mezi ním a prázdnem. 
Právě tento prázdný prostor symbolizující prázdnotu po těch, 
co už s námi nejsou, obepíná kruhový pietní chodník se jmény 
všech, kdo táborem prošli.

Vy jste navrhovali mnoho projektů v Praze. Například park 
a veřejné prostory na místě bývalé továrny Waltrovka nebo 
zahradu a rajský dvůr v Emauzském opatství. Najdu něco 
i na šestce? 
Projekt Triangl ve Střešovicích nebo třeba naši ulici v Ruzyni. 
Lidé ji mají rádi, protože se z ní stala obytná ulice plná zeleně. 
Naše studio také navrhovalo stromy na Evropské nebo okolí 
u Fakulty architektury a za Národní technickou knihovnou. 
Teď například spolupracujme na projektu nové železniční trati 
z Veleslavína na Letiště Václava Havla.

Pokud se nepletu, za knihovou se nacházejí hlavně stromy 
a pravidelně sečený trávník. Nyní se řeší, zda takové trávníky, 
náročné na péči, do veřejného prostoru vůbec patří. 



praha6.cz20

červen 2024Rozhovor

Takovéto trávníky jsou ale skvělé na to, abyste na nich moh-
la ležet, abyste si na nich mohla udělat piknik nebo házet 
frisbee. Deku si v květinovém záhonu nerozložíte a s míčem si 
tam nezakopete. Podívejte, jak krásně vypadá sečený par-
ter před letohrádkem ve Hvězdě. Tyto trávníky ve veřejném 
prostoru určitě své místo mají, ale určitě vedle nich je správné 
mít i louku. Louka zase nabídne prostor pro žádaný hmyz a vy-
drží déle zelená v suchém období.

Trávník tedy podle vás do veřejného prostoru patří, co nikoli? 
Jak se říká, že nejhorší v zahradě jsou trpaslíci, tak ve ve-
řejném prostoru to jsou keře. Bývají nenáviděné, prý jsou 
nebezpečné, protože se prý v nich může kdokoli ukrýt, a pak 
vás přepadnout. Ovšem pro přírodu a třeba pro ptactvo jsou 
naprosto nenahraditelné. Proto se volí kompromis, keře se 
do veřejného prostoru vysazují, ale pak se stříhají buď na hod-
ně nízko, aby se za nimi nešlo ukrýt, nebo se naopak tvarují, 
aby byly průhledné.

Je nějaký prvek nebo rostlina, kterou používáte tak ráda 
a často?
Těch je hodně, ale můj nejoblíbenější je asi muchovník. Řeknu 
vám, proč je skvělý. Je to sice keř, ale také ho lze pěstovat 
jako strom. Má krásný ladný tvar a hodně řídkou korunu, 
proto pod něj můžete vysadit další rostliny. Na jaře krásně bíle 
kvete, potom má výborné jedlé plody, které dozrávají před 
prázdninami, tak si je mohou děti trhat, než odjedou z města. 
Na podzim se zase barví do zářivé červenooranžové. Ten keř 
vám nabídne všechno, co od něj můžete očekávat. 

Jak se stará Praha 6 o svůj veřejný prostor? 
Když pozoruji, jak udržuje své venkovní prostory, myslím, 
že to dělá dobře. Co ale oceňuji jako velmi správné, že na ty 
nevyhovující vypisuje architektonické soutěže. Je to nejlepší 
způsob, jak vybrat právě dobrého autora a dobré řešení. 

Vy jste byla několikrát porotkyní v těchto soutěžích, naposle-
dy na Památník Pražského povstání. 
Což byl třeba příklad toho, jak by to mělo fungovat. Ten pro-
stor tam je, lidé ho nějak využívají, ale chtěli by od něj něco 
víc, protože naše nároky se mění. Navíc přišlo rozhodnutí 
městské části, vytvořit tam památník. A díky této soutěži se 
potkali umělci, krajinářští architekti a architekti, což je pří-
kladná mezioborová spolupráce a velký potenciál k vytvoření 
kvalitního veřejného prostoru. Potěšilo nás, že nám přišly hod-
ně různorodé návrhy.

Byla jste také v porotě na dostavbu 4. kvadrantu Vítězného 
náměstí. Jaká byla vaše úloha? 
O tomto území rozhodovala veliká mezinárodní porota, pro-
tože jde o velké a významné území. Je bezvadné, že i když 
ho vlastní soukromí investoři, kteří nejsou povinní vypisovat 
architektonickou soutěž, ve spolupráci s městem ji zorgani-
zovali. Zatímco ostatní architekti se zaměřovali na domy, já 
jako krajinářská architektka jsem hodnotila a mohla se více 
soustředit na to, co je kolem. Dávala jsem důraz na to, aby zde 
vznikl prostor, který mohou používat všichni, aby se vnitro-
bloky neuzavřely jen pro obyvatele těch domů. Byl to vlastně 
i požadavek Prahy 6. Dneska už se nepovažuje za správné, 
když si nějaké území ve městě zabere jen část lidí sama pro 
sebe. Tedy ty původně uzavřené bloky domů, jak je dělal pro-
fesor Engel, které se musejí obcházet, by už neuspěly. Důleži-
té bylo, aby tento prostor, který je ohromný a zabírá čtvrtinu 
náměstí, byl průchodný a sloužil všem.

Mezi návrhy, které postoupily do finále, byl jeden s krásnou 
zelenou fasádou. Veřejnost z něj byla nadšená, ale neuspěl, 
proč? 
Byl moc hezky namalovaný, ale potíž byla v tom, kdo a jak by 
zeleň udržoval. Hrozilo, že by se rostlinám nedařilo a začaly 
by být viditelné konstrukce a holá fasáda. Autoři návrhu nám 
nebyli schopni zaručit, že by zelená fasáda takto zůstala. 

Je nějaké město nebo čtvrť, které je příkladem v péči o veřej-
ný prostor?
Znám dobře Vídeň, kde se klade velký důraz právě na veřej-
ný prostor. Pokud tam bydlíte, motivují vás, abyste se o své 
okolí starala. Dají vám před dům zdarma mlžítka nebo květiny 
v truhlících s podmínkou, že se o ně budete celou sezonu 
starat. Pokud jdete v létě Vídní, ulice jsou plné květin a velmi 
příjemné. 

Hezký příklad, ještě něčím by se mohla Praha 6 inspirovat?  
Pokud se ve Vídni předělávají dlouhé ulice, například  
jako je naše Bělohorská, snaží se na ní vytvořit více pro- 
storů pro setkávání a propojit a sjednotit ji nějakým jemným 
prvkem v celé délce. Tedy v celé ulici se objevuje například 
jeden typ modifikovaného mobiliáře, doplněného o stromy 
a trvalkové záhony. Vždycky tak víte, že jste stále na té  
jedné ulici. 

Ale tušíte, jak těžké je dneska vysadit do ulic stromy? 
Stromy to mají ve městě opravdu těžké, protože dlouhá léta 
před nimi dostávaly přednost infrastrukturní technické sítě. 
Je pravda, že chcete mít všichni splachovací záchody, vodu, 
elektřinu a internet, proto si sítě vydobyly větší prostor v uli-
cích a právo být všude. Ale teď, když se projektují nové ulice, 
je tendence všechny sítě dávat do jednotných celků nebo pod 
vozovku, což nabízí možnost vysazovat do ulic více stromů. 
Lidem došlo, že to jsou hlavně stromy, které ochladí město 
o několik stupňů a zadrží vodu. Jak říkám, kdyby stromy pře-
nášely internet, máme je všude. 

Zatímco do ulic se stromy sázejí méně než kdysi, zase je čas-
to vidíme na střechách. Je to dobrý nápad?  
My jsme navrhovali možná největší zelenou střechu široko 
daleko na budově jedné banky. Není to úplně jednoduché, 
taková střecha potřebuje pravidelnou údržbu. Pokud na ní 
chcete pěstovat intenzivní zeleň, tedy i stromy a keře, musí-
te ji zalévat. Ideálně když k tomu sbíráte dešťovou vodu z té 
střechy a zpevněných ploch, a pak ji zase vracíte zpět. Proto 
se dneska u novostaveb dělají hodně velké nádrže na vodu, 
aby zachytily i tu z přívalových dešťů. 

Mají stromy vysazené na střechách stejně pozitivní vliv na ži-
vot ve městě?
Když je zasadíte na střechu, kde mají metr země, nemají to 
prostě lehké. Zatímco stromy v ulicích máme sto let a víme, 
co od nich očekávat a jak se o ně starat, u střešních zahrad 
netušíme, co za těch sto let bude. Musíme přistoupit i na to, 
že možná dřív zestárnou a budeme je muset vyměnit. Přesto 
to za to stojí. Když bude pršet na klasickou střechu, všechna 
voda odteče pryč do kanalizace. Když na ní bude zasazena ze-
leň, tak se voda zachytí a se bude postupně vypařovat a udě-
lá nám tu službu, že se nebudeme na chodnících přehřívat. 
Už i extenzivní zelená střecha s deseti centimetry zeminy si 
nechá třicet procent vody. Když ale zasadíte stromy správně 
s prostory pro kořeny a jsou spojené se zemí, přináší to přece 
jen výhody, které nelze ignorovat. ■
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Společnost SNEO, a.s.
hledá do týmu nového 
energetického managera/ku
Nástupní plat od 70 000 Kč

podrobnosti naleznete  
na uvedeném QR kódu

Bydlíme tady s Vámi 
a pracujeme pro Vás.Volby do Evropského 

parlamentu
Volby do Evropského parlamentu se konají v pátek 
7. a v sobotu 8. června, první den od 14 do 22 
a druhý od 8 do 14 hodin.

⟶ Ještě do 5. června se můžete vyzvednout na radnici 
osobně voličský průkaz, který vám dovolí hlasovat kde-
koli v České republice.

⟶ Pokud ze závažných zdravotních důvodů nemůže-
te přijít v den voleb do volební místnosti a budete se 
zdržovat v místě svého trvalého bydliště, lze si požádat, 
aby k vám přišli členové volební komise s přenosnou 
schránkou, úřední obálkou a hlasovacími lístky. Sta-
čí zavolat na tel. 770 314 946 nebo přímo okrskovou 
volební komisi, telefony najdete na webu praha6.cz. 
Telefony budou aktivní v době voleb.

⟶ Pozor! U voleb se nemůžete prokázat občanským 
průkazem v aplikaci eDokaldy, potřebujete mít platný 
občanský průkaz nebo cestovní pas, 
cizinci navíc průkaz o povolení k po-
bytu.

⟶ Pokud nedostanete hlasovací líst-
ky do schránek, obdržíte je ve volební 
místnosti. Adresu volební místnosti 
naleznete v aplikaci gis.praha6.cz ■

V sobotu 1. června se lidem otevřela 
na jižním břehu vodní nádrže Džbán 
odpočinková plocha Džbán Park. Oproti 
loňskému roku nabídne větší plochu pro 
rekreaci a došlo k několika dalším změnám, 
které mají přinést více komfortu.

Nově bude odpočinkovou plochu spravovat společnost Wake 
Park, jež provozuje i sousední Wake Park Džbán s vodními 
 vleky. Stejně jako loni zde bude k dispozici občerstvení s čepo-
vaným pitím, nově se budou moci lidé po koupání ospr chovat. 
U provozovatele bude možné si zapůjčit lehátka a houpací sítě 
nebo hamaky pro odpočinek, paddleboardy a další zábavné 
i sportovní aktivity pro děti i dospělé. Tyto služby budou k dis-
pozici ve všední dny od 12 do 20 hodin, o víkendu se odpočin-
ková plocha otevře už v 10 hodin. Toalety budou vyhrazeny 
pouze pro rekreanty, tedy budou udržované a čisté. „Rozhodli 
jsme se vybírat symbolické vstupné dvacet korun na osobu 
a doufáme, že po jeho zavedení zde budou mít rekreanti větší 
klid, bezpečí a pořádek,“ konstatuje  pověřenec pro veřejný 
prostor a areál Džbán Štěpán Barták (PRAHA 6 SOBĚ).

K Džbán Parku se můžete dostat dvěma způsoby – hromad-
nou dopravou nebo autem. V prvním případě bude nejlepší 

Odpočinková zóna 
na Džbánu 

vystoupit na zastávce Nad Džbánem odkud se projdete pěší 
cestou až k odpočinkové ploše. Autem jeďte přes Vokovickou 
– pozor, nelze použít ulice Osamocenou a Ke dvoru –  a za-
nechte své vozy na parkovišti vodní nádrže Džbán, u vchodu 
do bývalého koupaliště v severo-
východním cípu nádrže, parková-
ní je zde opět zdarma. ■

gis.praha6.cz
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Technická

Věda 
bude opět 
vzdělávat  
Dvanáctý ročník VědaFestu 
se koná ve středu 19. června 
od 8.30 do 19 hodin 
na Vítězném náměstí pod 
názvem Věda vzdělává. 

V předposledním týdnu školního roku 
vznikne v pražských Dejvicích již tradičně 
největší zábavná vědecká laboratoř pod 
širým nebem. Každoročně se přípravy 
programu účastní řada vysokých škol, 
akademických pracovišť, volnočasových 
institucí a firem. Ve 112 stanech si můžete 
na vědu sáhnout a stát se badatelem, 

konstruktérem, pilotem, vojákem, 
kameramanem nebo lékařem, záchra-
nářem, ekonomem, matematikem, ale 
třeba i zedníkem nebo in stalatérem 
a nahlédnout na chvíli do mnoha oborů. 
Uvidíte, jak detekovat toxické plyny i jak 
identifikovat osoby podle papilárních 
čar nebo jak se v průběhu staletí vyvíjel 

beton. Užijete si i virtuální realitu v mno-
ha oborech a nebude chybět ani téma 
umělé inteligence, VědaFest připravil pro 
školy interaktivní přednášky AI v kap-
se. Celodenní program uzavře veřejná 
debata na téma „Co umělá inteligence je 
a není: mýty a fakta“. Kompletní program 
festivalu najdete na vedafest.cz. ■
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Dobré jídlo,
ještě lepší ceny

EXKLUZIVNÍ STRAVOVÁNÍ PRO VŠECHNY NAD 65

100 Kč SLEVA
Na Vaši 1. objednávku

s kódem XLAO

734 602 600budtekomfi.cz/XLAO

Zdravé a chutné porce

Poctivé složení

Dostupné ceny

Pravidelný rozvoz

Dopřejte si chutné, pestré
a pravidelné jídlo, které Vám dodá 
energii a potěší Vaši peněženku. 
Exkluzivně pro každého nad 65.

Artboard 1 copy 2.pdf   3   16.05.2024   8:09
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Hanspaulský 
festival 
V neděli 23. června opět pod Hanspaul-
ským zámečkem zazní hudba. 
Od 16.30 se postupně na pódiu před-
staví skupiny Sweetback Papa, Tengri, 
Wooden Shoes, Adovany a na závěr 
vystoupí Klára Vytisková. 

Vstupné je dobrovolné, na návštěvníky 
čeká bohatá tombola a rozmanité ob-
čerstvení. Pořadatelem je Základní škola 
Hanspaulka. ■

Navštivte 
Výzkumný ústav 
vodohospodářský
V úterý 25. června u příležitosti 
 Mezinárodního dne Dunaje proběh-
ne den otevřených dveří ve Výzkum-
ném ústavu vodohospodářském TGM 
v Podbabě. 
Exkurze po vybraných, často unikátních 
vědeckých pracovištích začíná každou 
celou hodinu od 13 do 16 hodin a trvá 
zhruba hodinu. Můžete se těšit na hyd-
raulické modely plavebního stupně 
 Děčín, Trojské kotliny a tížné hráze 
 vodního díla Vranov nad Dyjí v měřítku 
1:70, Českou kalibrační stanici vodo-
měrných vrtulí s unikátním 150 metrů 
dlouhým podzemním žlabem napáje-
ným z řeky Vltavy nebo na laboratoře. 
Pro děti je připraven pracovně-zábavný 
workshop. ■

Ladronka ožije 
sportem 
V neděli 13. června bude žít Ladronka 
sportem. 
Od 10.30 do 17 hodin si v západní části 
parku mohou děti vyzkoušet více než 
dvanáct sportovních disciplín, které bu-
dou prezentovat sportovní kluby z Pra-
hy 6. Kromě fotbalu, basketbalu, atletiky 
nebo inline bruslení také indoboard, 
lakros či ragby. ■

Největší letošní přehlídka gastronomie a kultury – Festival 
ambasád – se koná v sobotu 8. června od 8 do 20 hodin 
na Vítězném náměstí. 

Organizátory již 7. ročníku Festivalu 
ambasád jsou Praha 6 a pořadatelé Trhů 
na Kulaťáku. K účasti se letos prostřed-
nictvím svých ambasád přihlásilo ne-
uvěřitelných 55 zemí. Na svých stáncích 
představí originální gastronomii ze 
všech koutů světa. Půjde o mimořádně 
pestrou přehlídku tra dičních pokrmů 
zúčastněných zemí. Pestrý je i celoden-
ní program – vystoupí 19 zemí s tanci, 
národní hudbou a představí tradiční 
folklór jako například irské nebo chor-
vatské tance, portugalské písně nebo 
hru na mongolské tradiční nástroje. 
Návštěvníci se dozvědí, jak funguje sys-

tém DROZD, ochutnají guláš z největší 
polní kuchyně anebo mohou soutěžit 
o letenky do atraktivních destinací. 
Za pozornost bude stát i stánek s ro-
botem čepujícím pivo. Vstup na festival 
je zdarma. ■

Festival ambasád 2024
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Výstava Hry Franze Kafky v Muzeu literatury v Pelléově 
ulici, která začala 22. května a potrvá až do září, vyvrací 
řadu mýtů o Kafkovi. A především ho také situuje 
do českého prostředí. 

Franz Kafka uměl dobře česky, což po-
tvrzují jeho česky psané dopisy úřadu, 
kde se ucházel o místo. Symbolem „čes-
kého“ Kafky je jeho vlastnoruční podpis. 
Na česky psané dopisy se totiž podepi-
soval František Kafka, nikoli Franz.

Výstava vás bude zřejmě stále překva-
povat. Už jen svou architekturou evoku-
jící školní tělocvičnu. Odkazuje na spi-
sovatelovy hry fyzické, ale i mentální. 
Návštěvník objeví Kafku, který ve svých 
textech uplatňoval hru s formami, 
nápady a pointami, a k témuž podněco-
val umělce, včetně překladatelů, kteří 
se k němu ve své tvorbě vztahovali. 
Překládat Kafkovy texty není nic jedno-
duchého, chápat ho není o nic snazší. 
Přitom je jasné, že málokdo uměl tak 
dobře vyjádřit pocit člověka v nejistém, 
tekutém světě, k zápasu s nímž je třeba 
sbírat síly každý den. Vy sami si můžete 
na výstavě změřit síly ve šplhu na laně, 
ovšem, jako vždy, na vlastní nebezpečí. 
Kromě cenných rukopisů a dokumentů 
zde uvidíte výběr výtvarných děl od Jana 
Lukase přes Andyho Warhola po Jarosla-
va Rónu, která se ke Kafkovi více či méně 
hravě vztahují. K vidění bude i dopis, kte-
rý spisovatel napsal den před svou smrtí, 
vystavený teprve podruhé v historii.

15. června od 18 hodin se bude v rámci 
výstavy promítat dokument České tele-
vize, který se částečně natáčel v Muzeu 
literatury, Franz Kafka známý neznámý. 
Vstup je zdarma. ■

Hravě s Kafkou

Žijeme lidsky? 
Od 28. června do 25. srpna si za výloha-
mi Skleněného paláce můžete prohléd-
nout dvanáct koláží s tématem Osada 
Baba z knihy nazvané Žijeme lidsky? 
Reforma bydlení 1914–1948. Svaz česko-
slovenského díla.
Tato publikace, která bude v Galerii 
Skleňák také k vidění, vůbec poprvé 
představuje činnost Svazu českoslo-
venského díla v průběhu třiceti let jeho 
existence. Svaz výrazně modernizoval 
nejen oblast bydlení a architektury, 
ale také užitkových předmětů, hra-
ček, grafického a výstavního designu. 
Jeho členy byli pokrokoví představitelé 
architektury a designu meziválečného 
Československa, jako jsou Pavel Janák, 
Ladislav Sutnar, Ľudovít Fulla a další. 
Mezi nej významnější počiny spolku pat-
řila výstavba prvních československých 
funkcionalistických osad, mezi něž 
patřila i Osada Baba. ■

Letní kino u Keplera
Na filmy promítané pod širým ne-
bem můžete vyrazit do parku Maxe 
van der Stoela. Repertoár letního 
kina je sestaven z filmů oceněných 
na mezinárodních festivalech. Vstu-
penky zakoupíte přes goout nebo 
na místě. 
14. 6. 21.30 hod. → Ve jménu cti 
(Francie 2023, 101 min)
21. 6. 21.30 hod. → Povaha lásky 
(Kanada/Francie 2023, 110 min)
28. 6. 21.30 hod. → Kos v ostružiní 
(Švýcarsko/Gruzie, 110 min)
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Půjdete-li ulicí Hládkov, prohlédněte si výstavu věnovanou 
generálmajorovi Josefu Dudovi, kterou vytvořili studenti 
z nedalekého Gymnázia Jana Keplera. 

„Josef Duda – významný letec, účast-
ník bitev o Francii a Anglii – navštěvo-
val v letech 1911–16 budovu této školy, 
 tehdy zde sídlila Obecná a měšťanská 
škola chlapecká,“ vysvětluje Miroslav 
Pešek, učitel dějepisu na gymnáziu 
a garant studentského projektu, proč 
výstava vznikla.

Už před čtyřmi roky byla u vstupu 
do školy z ulice Hládkov k poctě tohoto 

slavného absolventa instalována pa-
mětní deska. Na tento počin, iniciovaný 
synovcem generála Zbyňkem M. Dudou, 
navázali studenti gymnázia. Připravili 
zde rozsáhlou venkovní výstavu věno-
vanou životu i odkazu tohoto hrdiny 
druhého odboje. Výstava je opatřena 
i QR kódy s odkazem na text v anglic-
kém jazyce a bude dlouhodobě k vidění 
na plotě školy v ulici Hládkov. ■

Výstava o generálmajorovi 
Josefu Dudovi

Česko zpívá 
Smetanu 
V sobotu 8. června se od 19 hodin koná 
unikátní koncert v kostele Církve čes-
koslovenské husitské. 
Několik pěveckých souborů a sólistů zde 
v rámci Roku české hudby, který se inspi-
rovaný 200. výročím narození Bedřicha 
Smetany, přednese sborová díla napsaná 
pro mužský, ženský i smíšený sbor, ale 
též sólové vystoupení, skladbu orches-
trální a ve 2. části společné vystoupení 
sboru s orchestrem. Dejvický koncert 
patří do řady vystoupení, která se konají 
po celé republice. Do projektu se zapo-
juje řada kostelů, sborů a modliteben 
Církve československé husitské. ■

Poesie 
a performance
Mezinárodní výstava Poesie a perfor-
mance, která se koná v Letohrádku 
Hvězda, představuje několik desítek 
umělců východní Evropy, kteří se 
postavili proti manipulaci jazyka nejrůz-
nějšími formami poezie, performance, 
výtvarného umění a aktivismu. Ač po-
cházejí jejich práce nejvíce z doby před 
pádem komunismu, jejich poselství je 
platné i v dnešní době. Výstava se koná 
od 18. června do 31. října. ■

Kam na kulturu 
⟶  Závěrečný koncert 9. sezony Břev-
novských hudebních setkání se koná 
11. června od 19 hodin v kostele Církve 
československé husitské. Vystoupí 
na něm Sdružení hlubokých žesťů 
České filharmonie. Vstupenky koupíte 
v Informační kanceláři Bělohorská 110.
⟶  Do 30. června můžete navštívit 
ve Ville Pellé výstavu slavného špa-
nělského malíře, ilustrátora a autora 
instalací ve veřejném prostoru Octavi 
Arrizabalaga známého pod jménem 
Aryz. Výstava Vestigio nabízí výběr 
z jeho aktuální série, která vzniká prů-
běžně od roku 2021.

⟶  Do poloviny června si můžete 
 prohlédnout za výlohami Skleněného 
paláce výstavu Petřiny očima stu-
dentů. Jde o návrhy – reálné i speku-
lativní – studentů Fakulty architektury 
ČVUT. 
⟶  Pub Quiz v Muzeu literatury 
na téma Bubeneč proběhne 5. červ-
na od 18 hodin. Chcete-li si ověřit, co 
víte o Bubenči a Dejvicích literárních, 
Přihlaste se na mail@pamatnik-np.cz. 
Vstup je zdarma.
⟶  Josef Váchal a první světová válka 
– tak se jmenuje vyprávění znalkyně 
tvorby a života Josefa Váchala Hana 
Klínkové. Jak tohoto ojedinělého 
tvůrce ovlivnila první světová válka, 

si můžete poslechnout 18. června 
od 18 hodin v Muzeu literatury. 
⟶  Architoulka vás zavede v sobotu 
15. června na Babu. V rámci projektu 
Za slavnými vilami a architekty Prahy 6 
je připravena vycházka Baba: pohled 
z výšky. Sraz je ve 14 hodin na autobu-
sové zastávce linky 131 U Matěje. Rezer-
vace na e-mailu produkce@foibos.cz.
⟶  Komentovaná vycházka Muzea 
hlavního města s H. Čenkovou, která 
se koná 20. června od 19 hodin, vás 
zavede do Bubenče. A představí téměř 
všechny nemovité kulturní památky 
Bubenče. Sraz je před  Skleněným 
palácem. Vstupenky zakoupíte 
na  muzeumprahy.cz
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Veřejnost za zachování vil

Veřejnost dostala možnost vyjádřit se 
k chátrajícím vilám na třídě Milady Ho-
rákové mezi Špejcharem a U Vorlíků. Je-
jich vlastník, společnost Lordship, a.s. 
ve spolupráci s IPR Praha a Prahou 6 
spouští „testovací plánování“ – plá-
novací proces založený na spolupráci 
a aktivní účasti hlavních aktérů rozvoje 
území, a to včetně veřejnosti. Proto byli 
14. května občané pozváni k sousedské-
mu setkání nad mapou lokality.

Spolek OS Bubeneč sleduje více než 20 
let trvající kauzu od jejího počátku, proto 
stručně rekapitulujme. Lordship koupil 
objekty v památkové zóně s vidinou 
„zhodnocení“ jejich demolicí a následnou 
výstavbou administrativního komplexu. 
Na základě posudku historiků architek-
tury Dobroslava Líbala a Zdeňka Lukeše 
souhlasil Odbor památkové péče MHMP 
v r. 2002 v jednostránkovém (!) stanovis-
ku s demolicí dvou vil u Vorlíků a Státní 
památkový ústav (dnes NPÚ) se připojil 
se souhlasem s demolicí vily další. Územ-
ní rozhodnutí na sedmipodlažní admi-
nistrativní centrum vydané v roce 2003 
bylo zrušeno po protestech veřejnosti, 
zpravodajství médií, po námitkách MČ 
P6 a zásahu tehdejšího ministra kultury 
Dostála. Později přišel Lordship s dalšími 
návrhy velkolepých monolitických skle-
něných obchodních paláců, ale územní 
rozhodnutí nezískal; poslední umírněněj-
ší, ale stále vůči okolí naddimenzovaný, 
nadále prezentuje Lordship na svém 
webu. Městští památkáři ani NPÚ žádný 
souhlas s demolicí nevyslovili. Během 
celého období vlastník dvě vily u Vorlíků 
nikterak neudržoval, pouze je zabezpečil. 
Další tři vily Lordship pronajímá.

Radnice Prahy 6 a 7 nechaly již v roce 
2005 vypracovat urbanistickou studii 
Hradčanská-Špejchar, která vily zacho-

vává a dvě vily ustoupivší stavbě Blanky 
nahrazuje objemově obdobnou zástav-
bou. Studie také zmiňuje „zachování 
kvalitní vzrostlé zeleně v zahradách vil”, 
kterou Lordship v roce 2009 bez povole-
ní vykácel. Studie se zmíněnými regula-
tivy je stále platná. Radnici Prahy 6 jsme 
v uplynulých letech předali dvě petice – 
pro zachování vil se podepsalo 3000 lidí.

Kromě zmíněné urbanistické studie 
je další nepřehlédnutelnou premisou 
pro „testování a plánování”, že území 
leží v památkové zóně Dejvice, Bubeneč 
a horní Holešovice; příslušná vyhláška 
určuje jako předmět ochrany „historický 
půdorys a jemu odpovídající prostoro-
vou a hmotnou skladbu a urbanistickou 
strukturu”, pokud by se mělo stavět, 
potom „musí být zohledněn charakter 
a měřítko zástavby a prostorové uspo-
řádání”. Podobné východisko plyne 
i z územního plánu – nepředpokládá pře-
stavbu, plocha je vymezena jako stabi-
lizovaná všeobecně smíšená. Území leží 
v ochranném pásmu Pražské památkové 
rezervace a je od ní na dohled.

Projekt  Hradčanské rozhraní v režii 
firmy ONplan lab, s. r. o., vyzývá čtyři 
zahraniční a dvě domácí architektonické 
kanceláře k návrhům, jak s územím nalo-
žit. Podklady, které k tomu mají, nejsou 
zveřejněny a není zřejmé, zda jsou urba-
nistická studie a existence památkové 
zóny závaznými podmínkami.

Zmíněného sousedského setkání se 
zúčastnilo přibližně šedesát občanů, 
včetně zástupců spolků. Místním se 
pochopitelně nezamlouvá, že jsou vily 
zchátralé, ale jednoznačně se vyslovi-
li pro jejich zachování a rekonstrukci. 
Účastníci setkání považovali za nevhod-
ný název „rozhraní,“ protože vily na ulici 
Milady Horákové vnímají jako součást 
vilové zástavby Bubenče za tratí a ze 

širšího pohledu i jako součást celé okolní 
kvalitní rezidenční zástavby až k Písecké 
bráně a bastionům Pražského hradu.

Diskutovalo se také o možném vy-
užití vil. Kromě návrhů na krátkodobé 
ubytování se objevily nápady na služby 
a veřejnou vybavenost, kulturu, komu-
nitní prostory a gastronomické služby. 
I když se nedaleko nachází zelená Letná, 
obyvatelé by uvítali více zeleně i kolem 
vil. Ukázalo se, že veřejnost má velký 
zájem o řešení, které zachová genius loci 
a hodnoty oblasti a zůstane její součástí, 
nikoliv skutečným „rozhraním”.

Jak architekti naloží s názorem veřej-
nosti, se dozvíme na další „konzultaci 
konceptů projekčních týmů“ ve středu 
26. června od 16 hodin na místě. Další 
vývoj bude pod pečlivým dohledem ve-
řejnosti; je nezbytné, aby názory občanů 
byly respektovány a skutečně zohledně-
ny. Veřejnost zajímá, co bude výstupem 
testovacího plánování a zda bude pro 
vlastníka vil závazný. ■
J. Škvor, E. Dobiášová, OS Bubeneč,  
V. Hodek, Společně pro 6

Stránka spolků a občanských 
iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů čin-
ných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na  spolky-redakce@praha6. org. Archiv 
a plné  verze článků na praha6. org. Texty 
nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně 
podepsané spolky a iniciativy. 

Letem světem
Na základě námitek spolku Šá-
recké údolí a MČ P6 zamítl Odbor 
výstavby ÚMČ P6 stavbu bytového 
domu V Šáreckém údolí vedle vily 
Milada, neboť nerespektuje charak-
ter stabilizovaného území a „svým 
objemem, v kombinaci s novodobým 
tvaroslovím, uliční pohled výrazně 
naruší, svými parametry představuje 
dominantu nepřiměřených rozměrů”. 
Palec nahoru! → Na komisi územní-
ho rozvoje MČ P6 22. 5. proběhla 
za účasti veřejnosti další diskuze 
o studii Centrum Baba. Konkrétní po-
sun v projektu však nepřinesla.  
→ Výzva spolku Společně pro Šestku 
k pronájmu veleslavínského zámku 
Prahou 6 byla vyslyšena! MČ P6 se 
dohodla se státem na výpůjčce zám-
ku Veleslavín, čímž se oddálí jeho 
dražba a umožní v mezičase najít 
jeho využití. 
J. Koňaříková, spolek Šárecké údolí



27

noviny městské části Praha 6 Kulturní programy

→ DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 688, Praha 6,  
pokladna tel.: 233 901 384,  
vstupenky@semafor.cz, semafor.cz
 
1. 6. Martha a Tena Elefteriadu → koncert
4. 6. Devatenáct tváří jazzu
5. 6. Dobře placená procházka
6. 6. Bára Kodetová a Pavel Šporcl 
v Semaforu
7. 6. ŠLI TŘI ŠLITŘI
8. 6. A přece se točí
10. 6. Všechnopárty
11. 6. Všechnopárty
12. 6. Dobře placená procházka
13. 6. Černá kočka – Bílý pes
17. 6. Nižní Novgorod
18. 6. Devatenáct tváří jazzu
19. 6. A přece se točí
20. 6. Poslední štace
24. 6. ŠLI TŘI ŠLITŘI
25. 6. Poslední štace

→ DIVADLO S + H
Dejvická 919, Praha 6, tel.: 224 316 784, 
pokladna@spejbl-hurvinek.cz,  
spejbl-hurvinek.cz
 
1. 6. 14.00 a 16.30 Hurvínek prodává 
nevěstu
2. 6. 10.30 a 14.00 Hurvínek prodává 
nevěstu
4. 6. 10.00 a 12.00 Hurvínkovo moře snění
5. 6. 10.00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
5. 6. 15.00 Hurvínkovo moře snění
6. 6. 10.00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
6. 6. 13.00 Hurvínkovo moře snění
7. 6. 10.00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
8. 6. 14.00 a 16.30 Hurvínkova cesta 
do Tramtárie
9. 6. 10.30 a 14.00 Hurvínkova cesta 
do Tramtárie
11. 6. 10.00 a 12.00 Hurvínkovo moře snění
12.–14. 6. 10.00 Hurvínkův popletený 
víkend
15. 6. 14.00 a 16.30 Hurvínkův popletený 
víkend
16. 6. 10.30 a 14.00 Hurvínkův popletený 
víkend

→ DEJVICKÉ DIVADLO 
Začátky představení v 19.30, není-li uve-
deno jinak. Zelená 15a, Praha 6, pokladna 
a rezervace vstupenek tel.: 233 332 430, 
dejvickedivadlo.cz
rezervace@dejvickedivadlo.cz,  

2. 6. Fifty
3. a 4. 6. Zásek
5. 6. Ztratili jsme Stalina

6. 6. Bitva o Hernaniho
7. 6. Přízraky 
12. 6. Vražda krále Gonzaga
14. 6. Vzkříšení
15. 6. Racek
18. 6. 19.30 Vina?
19. 6. Interview → Derniéra

ANTI.KVARIÁT DD
11. 6. 20.00 Játra
14. 6. 20.00 Kuš, svině!
18. 6. 20.00 Co.Media

→ KAŠTAN — SCÉNA UNIJAZZU
Bělohorská 150, Praha 6, tel.: 233 353 020, 
kastan@kastan.cz, kastan.cz

1. 6. 15.00 Divadelní společnost Kejklíř: 
Hrnečku vař!
1. 6. 20.00 KONCERT → Samosběr, Helena 
Rosenkranzová
3. 6. 18.00 VERNISÁŽ VÝSTAVY → Atelier 
Kaštan: Jana Brabcová In memoriam, 
vstup volný
3. 6. 20.00 AUDIOVIZUÁLNÍ VEČER → Michal 
Bystrov & Jiří Šlupka Svěrák: Příběhy písní 
live XIII.
4. 6. 18.30 PŘEDNÁŠKA → Arch. Z. Lukeš: 
Profesoři německé techniky v Praze. Aneb 
od secese k funkcionalismu. 
5. 6. 20.00 KONCERT → Jan Burian
6. 6. 20.00 KONCERT → Choroš, konVRZek
8. 6. 15.00 Divadélko Paleček: Jak si 
princezna Karolínka nechtěla čistit své 
zoubky
9. 6. 19.30 KONCERT → Předletní setkání 
Osamělých písničkářů
11. 6. 19.00 KONCERT →  Vilém/Pepa/Kuba 
(absolventský koncert žáků SZUŠ), vstupné 
dobrovolné
12. 6. 20.00 KONCERT → Chapadla, Trace 
Elliot, Kluk z Holdingu
13. 6. 20.30 KONCERT → Funeral Marching 
Band (SK/CZ/FI/HU/BR), Jena Jang (KR) 
18. 6. 20.00 LITERÁRNĚ-HUDEBNÍ SETKÁNÍ 
→ Bohdan Bláhovec a hosté: Poetry Jam
19. 6. 20.00 KONCERT → Ze sklepa ven, 
Petyša
20. 6. 20.00 KONCERT → Lament 
(Cermaque & Kielberger), Luba
24. 6. 19.00 STAND-UP a KONCERT → 
Vztahová poradna Dr. Zádrhela, Russian 
Sleep Experiment, vstupné dobrovolné
25. 6. 19.30 KONCERT → Mutanti hledaj 
východisko (open air)
26. 6. 19.30 KONCERT → Hm… (open air)
27. 6. 19.30 KONCERT → Už jsme doma, Ty 
syčáci (open air)

Výstava
3. – 28. 6. Atelier Kaštan: Jana Brabcová 
In Memoriam. Výstava na památku Jany 
Brabcové, retrospekce nad 20 lety tvůrčího 

a pedagogického života dlouholeté 
lektorky Atelieru Kaštan.

→ KC KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6, tel.: 739 834 056,  
klubovna@povalec.cz,  
klubovna.povalec.cz

1. 6. 19.30 koncert → Prezident Lourajder 
(SK), Spánok v lese letargie (SK)
3. 6. 19.30 Kabinet improvizačních 
dovedností: Impro ohňostroj
4. 6. 19.30 koncert → Atsuko Chiba (CAN), 
Hayoka
5. 6. 21.00 Letní kino: Věčný svit 
neposkvrněné mysli
6. 6. 19.00 koncert → Invasive Species
7. 6. 20.00 Praha žije hudbou: Human 
Ketchup + afterparty
8. 6. 20.00 Praha žije hudbou: Band to Be 
Named + afterparty
9. 6. 19.30 koncert → Haze’evot (ISR)
10. 6. 19.00 koncert → Skrytý půvab 
byrokracie, MCH Trio, Soňa Pokorná
11. 6. 19.30 koncert → Boží muka, Ondřej 
Galuška
12. 6. 21.00 Bardzo fajný festival: Chléb a sůl
13. 6. 19.30 koncert → Pod Černý vrch, 
Budoár staré dámy
14. 6. 19.30 koncert → Transynaptic, 
Latexotic
15. 6. 19.30 koncert → Zombiero Martin
17. 6. 19.30 divadlo → Podzimní sonáta
18. 6. 19.30 koncert → Cybergrounds
19. 6. 21.00 Letní kino: Daaaaaalí!
20. 6. 19.30 koncert → !Gerald! (FR – UK), 
Tribe-J
22. 6. 19.00 Benefice pro Stropoffku: 
Marie Tilšarová, Agstashe
24. 6. 19.30 koncert → Blue Lacy
26. 6. 21.00 Letní kino: Spalovač mrtvol
27. 6. 19.00 koncert → Večer Tříhonzový
29. 6. 19.30 koncert → Mlhovina

→ PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 5/208, Praha 6, tel.: 233 321 313, 
724 737 352, info@piseckabrana.cz,  
www.piseckabrana.cz

6. až 23. 6. → Výstava: Příběh Alice Ga-
rrique Masarykové. Výstava obrazů Pavla 
Vavryse „Příběh Alice Garrigue Masaryko-
vé“, zakladatelky a první předsedkyně Čes-
koslovenského Červeného kříže k 105. vý-
ročí založení největšího humanitárního 
hnutí. Vstup volný

9. 6. 14 hod. → Operní odpoledne. Tradič-
ní odpoledne s nejkrásnějšími operními 
melodiemi W. A. Mozarta nejen pro rodiny 
s dětmi. Připravilo Hurá do opery. 
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od 28. 6. → Výstava: Dobré světlo. Fotogra-
fie Petra Hojdy z filmu Dobré světlo na po-
čest nedožitých 100. narozenin režiséra 
Karla Kachyni. Vstup volný

→ VILLA PELLÉ
Pelléova 91/10, Praha 6, tel.: 224 326 180,  
info@villapelle.cz, villapelle.cz

Výstava do 30. 6. → ARYZ: Vestigio. Premié-
rová výstava katalánského umělce v České 
republice. 

Komentovaná prohlídka s kurátorem 
22. 5. 18.00

Tvůrčí dílna 9. 6. 14.00 → Příběh zvířete. 
Dílna je vhodná pro děti od 7– 13 let, nebo 
pro rodiče s dětmi. 

Komentovaná prohlídka s kurátorem 
13. 6. 18.00 

Nedělní škola umění hrou → Výtvarný 
kufřík II. 
2. 6. 14.00 Razítka, geometrická abstrakce
16. 6. 14.00 Asambláž „Flowers“ Krištof 
Kintera

→ DDM PRAHA 6
U Boroviček 650/5, 163 00 Praha 17-Řepy, 
ddmp6.cz, tel.: 235 323 333

6. 6. 18.00 – 20.00 Kino Dlabačov → Cesta 
kolem světa – divadelní představení hudeb-
ního a tanečního oddělení. 
25. 6. 16.00 – 18.00 dopravní hřiště Vypich 
→ Hurá prázdniny! Soutěže, hry, tvoření, 
netradiční sporty. 
29. 5. do 20. 6. knihovna Břevnov → Výstava 
MÚZY okolo i v nás – závěrečná výstava 
DDM ve výlohách Městské knihovny Bělo-
horská 1666 a v budově DDM Praha 6.

→ CAFÉ ŠESŤÁK
Vítězné nám. 576, 160 00 Praha 6-Dejvice, 
tel.: 725 353 270, cafesestak.cz

1. 6. 14–17 hod. Setkání hudebních 
nadšenců: Britská párty
5. 6. 18–20 hod. Setkání hudebních 
nadšenců: david (it)
6. 6. 17–19 hod. Křest knihy + Pishcoth
7. 6. 14–19 hod. Praha žije hudbou
8. 6. 14–19 hod. Praha žije hudbou
12. 6. 18–20 hod. Setkání hudebních 
nadšenců: Mluvící šutr (cz)
13. 6. 18–20 hod. Setkání hudebních 
nadšenců: The Velvet Underground  
Revival (cz) 
14. 6. Od 17 hod. Tančírna: tap and swing
15. 6. 17–21 hod. Open mic
19. 6. 14–20 hod. Blešák + setkání 
hudebních nadšenců: Zack (us) 
20. 6. 18–20 hod. Setkání hudebních 

nadšenců: The Turpentine Ray (us)
21. 6. 18–20 hod. Setkání hudebních 
nadšenců: Jakub Daš (cz)
22. 6. Dětské trhy + divadílko
26. 6. 18–20 hod. Setkání hudebních 
nadšenců: souhra nehod (cz) 
27. 6. Setkání hudebních nadšenců: Little 
Mouse Band
28. 6. Od 17 hod. Tančírna: tap and swing
29. 6. Autorské čtení – poezie

→ SENIORFITNES
Uralská 6, Praha 6, tel.: 281 910 522,  
seniorfitnes.cz

Pravidelná cvičení
Tatran Střešovice  
pondělí 9–10 a čtvrtek 14–15
FTVS UK úterý 11–12
TJ Sokol Dejvice čtvrtek 10–11
Bazén Strahov pondělí 11.30–12.30
Během prázdnin bude rozvrh upraven. 
Informace S. Honzáková (774 262 030)

5. 6.  Beseda s PČR na téma nutná obrana
úterý 14.30 až 16 h italština pokročilí 
úterý bridž, rezervace na 732 608 268
čtvrtek 9 až 10.30 h angličtina mírně 
 pokročilí
pátek 11.30 až 13 h trénink paměti 
pátek 16 až 17 h skupinové cvičení na židlích
pátek kurz sebeobrany, rezervace  
604 725 657
Celý rozvrh najdete na stránkách  
www.seniorfitnes.cz, přihlášky Z. Roidtová, 
tel. 606 203 406

↑ V Aryzově tvorbě se spojuje inspirace 
španělským kubismem, barokem, 
romantismem, fauvismem či historickými 
propagandistickými plakáty mísící se 
s dědictvím fotografie a současných 
figurálních tendencí.

↑ Fotografie Petra Hojdy z filmu Dobré světlo budou vystaveny od 28. června na počest 
nedožitých stých narozenin režiséra Karla Kachyni v Písecké bráně.
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→ FRESH SENIOR 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6,  
Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, 
 piseckabrana.cz, tel.: 224 326 180,  
e-mail: info@ porteos.cz,  
freshsenior.cz

3. 6. 13-18 hod. Villa Pellé → Fresh senior 
festival „proč bychom se netěšili“

4. 6. 16.00 Villa Pellé → Poradna pro 
smartmedia. Chytré telefony a tablety 
s sebou. Na akci je nutná rezervace na ka-
rolina@freshsenior.cz.
11. 6. 14.30 → Zahrady pod Pražským hra-
dem/náhradní termín
Komentovaná vycházka Platí potvrzené 
rezervace ze 7. 5. 

13. 6. 16.00 Villa Pellé → Čemu se báseň 
říká. Zhudebněnou poezii výrazných osob-
ností nejen literárních dějin střední Evropy 
předvede na klavír autor hudby, skladatel 
Daniel Dobiáš společně se sopranistkou 
Státní opery Praha, Kristinou Kubovou.

18. 6. 15.00 Břevnovský klášter → Komen-
tovaná prohlídka. Sraz v 14.45 v infocentru 
kláštera. Exkurze trvá 90 minut, trasa není 
bezbariérová. Na akci je nutná rezervace 
na karolina@freshsenior.cz

24. 6. 16.00 Klementinum → Šumné stopy 
III, J.J. Švagr. Další z komentovaných 
projekcí dokumentárních filmů za osobní 
přítomnosti Radovana Lipuse a Davida 
Vávry. Na akci je nutná rezervace na karo-
lina@freshsenior.cz.

25. 6. 16.00 Villa Pellé → Historie českého 
swingu iii. Karel Vlach (1911–1986), legen-
dární kapelník, dirigent, hudební skladatel 
a aranžér založil. nejdéle existující jazzový 
orchestr v naší zemi. Přednáší badatel 
a historik Jan Müller a hudebník a historik 
Radek Žitný.

→ KC ŠLEJNICKÁ 
Komunitní seniorské centrum 
 P ečovatelská služba Prahy 6.  
Informace na tel.: 736 489 330,  
e-mail: ksec@psp6.cz 

3. 6. 14.30 – 16.00 Digitální vnuk. Rady 
s moderními technologiemi
4. 6. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání  
– II. skupina
6. 6. 14.30 – 16.00 Muzikoterapie. Známé 
melodie českých filmů
10. 6. 14.00 – 16.00 Hrajeme scrabble
11. 6. 13.30 – 16.00 Výtvarný ateliér. Textilní 
brouček a volný námět

11. 6. 14.00 – 16.00 Stop zapomínání  
– I. skupina
12. 6. návštěva MŠ Čínská, loutková 
 pohádka. Sraz: před budovou DPS Šlejnická 
10.00 hod.
13. 6. 14.00 – 16.00 Hrajeme scrabble
17. 6. Cvičení na židlích 
14.00 – 15.00 I. skupina
15.00 – 16.00 II. Skupina
18. 6. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání  
– II. skupina
19. 6. Kurz PC 
15.00 – 16.00 I. skupina 
16.00 – 17.00 II. skupina 
20. 6. 14.30 – 16.00 Videoprohlídka areálu 
Památníku Antonína Dvořáka ve Vysoké 
u Příbramě.
24. 6. Harmonizační cvičení 
14.00 – 15.00 I. skupina
15.00 – 16.00 II. Skupina
25. 6. 13.30 – 16.00 Výtvarný ateliér. Textilní 
brouček a volný námět
25. 6. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání  
– I. skupina
26. 6. 14.30 – 16.00 Čarovná flétna  
v obrazech

→ MĚSTSKÁ KNIHOVNA V PRAZE
pobočka Petřiny, U Petřin 2511/1,  Praha 6 , 
tel.: 770 130 242

Přednášky a workshopy
3., 17., 24. 6. v 16.00 → Doučování  
v knihovně   
Každá středa v 13.00 → Klub deskových her 
Každý čtvrtek v 13.00 → Výtvarný klub se-
niorů.  Každý čtvrtek v 15.00 → Konverzace 
v angličtině, nutná rezervace 
 
1. 6. 14.00 → Ilustrace knížky s otvíracími 
okénky, nutná rezervace 
3. 6. 15.00 → Pohádková babička čte dětem   
4. 6. 17.30 → Společné plánování programu 
pro pobočku Petřiny  
4. 6. 18.00 → Kostarika země zázraků
5. 6. 17.00 → Ostrov plný Naděje v Keni 
5. 6. 19.00 → Franz Kafka jako cestovatel 
a sportovec 
6. 6. 10.00 → Nordic walking, sraz v 9.50 
hod. na konečné tramvaje Vypich, nutná 
rezervace 
11. 6. 19.00 → Hudební večer s Janou Bez-
palcovou a jejími hosty
12. 6. 12.00–19.00 → Artotéka na Petřinách 
12. 6. 19.00 → Hovory o mindfulness: Mysl 
jako klíč ke štěstí
13. 6. 17.00 → Bubeneč a Dejvice: známé, 
neznámé, poznané i skryté 
19. 6. 17.00 → venkovní hra Mölkky, nutná 
rezervace 
19. 6. 16.00 → Výměna knih a časopisů 
19. 6. 19.00 → Spolu na Petřinách: Paměť 
sídliště Petřiny 

20. 6. 13.00 → Digitální poradna, nutná 
rezervace 
21. 6. 13.30 → Kouzlo animace 
25. 6. 18.00 → Dřevěný večer: Dřevo venku 
a vevnitř
27. 6. 17.30 → Měsíc hrdosti: Krátký hraný 
film - Fuck this shit, love me! a I love you, 
stranger 
28. 6. 13.30 → Malování na kameny, mušle, 
ulity a pírka, nutná rezervace 

Kino
1. 6. 15.00 Království koček
4. 6. 16.00 Maria Montessori 
6. 6. 17.00 Munch – láska, duchové a upíří 
ženy 
6. 6. 19.00 Django
8. 6. 15.00 Jak zachránit draka
13. 6. 17.00 Nesmrtelní – zázraky Egyptské-
ho muzea
13. 6. 19.00 Kaskadér
15. 6. 15.00 Kung Fu Panda 4
18. 6. 16.00 Tove
20. 6. 17.00 Botticelli – Florencie a Me-
dicejští
20. 6. 19.00 Back to Black
22. 6. 15.00 Garfield ve filmu

→ NESEDÍM, SOUSEDÍM
Roh Anastázovy a Sartoriovy ulice,   
Břevnov, tel.: 702 816 476,  
nesedimsousedim.cz 

5. 6. 18 až 19 h → Zachraň jídlo – přednáška, 
zdarma

12. 6. 17.30 až 20.30 → Večer veganského 
vaření, příprava i hostina, 250 Kč

17. 6. 18.45 až 19.45 → Sousedské souznění, 
100/50 Kč

18. 6. 10 až 12 h → Botanická procház-
ka po Královské zahradě a Chotkových 
sadech, sraz v 10 u Vějíře Žofie Chotkové, 
100/60 Kč 

19. 6. 17.30 až 19.30 h → Přednáška Méně 
obvyklé druhy ovoce, 100 Kč

20. 6. 11 až 12 h → Současné umění v expo-
zici Konec černobílé doby, komentovaná 
prohlídka výstavy, sraz v 11 h u pokladen 
ve Veletržním paláci, rezervace nutná, 
150/90 Kč

26. 6. 18 až 21 h → Přešívárna pro mírně 
pokročilé švadlenky, 750 Kč/lekce

27. 6. 16 až 19 h → Květinový bufet – přijďte 
si svázat nebo objednat kytici od profesio-
nálky z lokálních ekologicky pěstovaných 
květin
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ARMYSHOP BÍLÁ HORA, Čistovická 15, 
e-armyshop.cz, 777 733 263

Elektrikářské práce Erben rekonstrukce elektřiny 
světel zásuvek revize elektro zařízení.  
www.elektrikarerben.cz, tel. 604 516 344

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele.  
Tel.: 604 617 788

PŘIJMU FYZICKY ZDATNÉ DŮCHODCE NA OSTRAHU 
PARKOVIŠTĚ V PRAZE 6 (DEJVICE). TEL: 602 294 327

Prodám GARÁŽ u ulice Pod Petřinami, M 
Veleslavín. Cena 970 000 Kč, tel: 731 131 344. Prodám chatu /domek u Litomyšle 777 757 300

Kontejnery na bioodpad  
hl. m. Prahy
Sběr bioodpadu organizuje Odbor 
ochrany prostředí Magistrátu  
hl. m. Prahy. VOK je určen pouze pro 
trvale hlášené občany v Praze. Druh 
sbíraného bioodpadu: komunální 
bioodpad především ze zahrad – listí, 
tráva, větve, neznečištěná zemina, 
případně kuchyňský bioodpad 
rostlinného původu.

Sobota 1. 6.  
8. listopadu x U Kaštanu 9–12 hod.
Za Vokovickou vozovnou  
x U Kolejí 9–12 hod.

Hošťálkova x Štefkova 13–16 hod.
Vlastina x Častavina 13–16 hod.

Sobota 8. 6.      
Sibeliova x Farní 9–12 hod.
Sibeliova x Na Hubálce 
(před zeď č. 23) 13–16 hod.

Sobota 15. 6. 
Macharovo náměstí 9–12 hod.
U Silnice x Ke Džbánu 9–12 hod.
Cukrovarnická  
x Pod Vyhlídkou 13–16 hod.
Ve Višňovce x K Mohyle 13–16 hod.
Na Fišerce x Na Špitálce 9–12 hod.
Na Míčánce x Na Klimentce 13–16 hod. 

gis.praha6.cz/kontejnery

JARMILA 
ŠTUKOVÁ

FOTOGRAFICKÉ 
INSTALACE

MY A TI DRUZÍ 
Výstava fotografií oceňované fotoreportérky 
a dokumentaristky

7. června – 20. října 2024
PO – PÁ  8:00 – 21:00 (středa zavřeno)
SO – Ne  9:00 – 21:00
VSTUP VOLNÝ

Artium by KKCG, Centrum Bořislavka, 
Evropská 866/71, Praha 6

Mobilní svoz elektroodpadu 
Možnost objednání svozu zdarma na tel. 
234 235 236 nebo pomocí mobilní 
aplikace Asekol. Co lze odevzdat? 
Ledničky, mrazáky, pračky, televizory, 
monitory, kuchyňské přístroje, IT 
vybavení, elektronářadí, baterie, 
tonery, žárovky, zářivky… Služba je 
určena domácnostem. Svoz zajišťuje 
společnost Asekol. 

24. 6.
Na Pernikářce 22 13–15 hod.

25. 6. 
parkoviště Tomanova 96 13–15 hod.

26. 6.
parkoviště Stamicova 2 13–14 hod. 

27. 6.
Václavkova 18 13–15 hod. 



31

in
ze

rc
e

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz, www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY i poškozené,do r.1970. 
Máme zájem o dečky, přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze skla. 
Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. Gramofony, telefony,psací stroje. 
Porcelán-sošky, hrnky, kořenky. Stříbro, alpaka, kov – příbory, mísy, košíky, 

tácy. Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. Hodiny, 
budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, zvířata, Madona. Šperky–české 

granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací stůl  
s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, věšáky.Lampy, lustry.  

Předměty z Číny, Orientu.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, i když nic  

nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

Dovolená volá!
Last minute slevy až 40 %

České i zahraniční cestovky

Tisíce zájezdů na jednom místě

Týden u moře s all inclusive od 9500 Kč

praha-dejvice@invia.cz799 112 480Kafkova 1676/22 Praha Dejvice

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to?
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, 
sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE 
NA TEL.: 702 410 965. Sedm dní v týdnu.

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK - NOVÉ 
ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ - SÍTĚ 
PROTI HMYZU. Tel: 733 720 950  
- pavel.janci@email.cz

Hledám menší byt do 16 tisíc nebo větší do 24 tisíc 
pro 2 osoby - pár. Dlouhodobě, může být balkon, 
centrum do 30 minut. Zařízení na dohodě. RK 
nevolat. Děkuji. 605 845 088

Malování, lakování, zednické práce, štukování, 
stěrky a sádrokarton. Sezonní sleva 10 %. Volejte 
603 432 476.

!ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA  SKLÁDKU! Vyklízíme 
sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. Naložíme 
a odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu. 
STĚHOVÁNÍ. Tel.: 773 484 056

Vykupujeme starší české i zahraniční knihy. Morgan 
Books. Verdunská 23. 776 062 847

Studio Touch Therapy se přestěhovalo do Dejvic!  
Máte přehlcený nervový systém, stres, vířivé myš-
lenky?  Chcete se konečně zastavit, vypnout? 
Přijďte si k nám pro vědomý dotek, terapeutický 
přístup a meditativní prožitek. Vaše cesta k vnitř-
nímu klidu, který nekončí, když vstanete z lehátka. 
www.touchtherapy.cz

ZŠ speciální, Rooseveltova 8, Praha 6 přijme od srp-
na 2024 paní na výdej přibližně 40 obědů a úklid 
školy na plný úvazek.  Bližší informace a domluva 
možná. Kontakt: ruzena.bechynova@skolaroos.cz, 
tel.: 603 578 766

Do malé školní jídelny přijmeme kuchaře/
ku na plný úvazek. Nástup v posledním týdnu 
v srpnu 2024. Nástupní plat 30-33 tis. Kč; 5 týdnů 
dovolené, zaměstnanecké benefity.  Škola J. Ježka 
pro zrakově postižené, Loretánská 19, Praha 1.
Tel.: 602 610 432, 220 515 265,  
simona.fulkova@skolajj.cz, www.skolajj.cz 

IPPA Café nově je i na Břevnově!
Po předložení tohoto voucheru máte 30% slevu 

na dezerty s sebou v provozovně IPPA Café 

Břevnov (Bělohorská 724, Praha 6).

Těšíme se na vás v IPPA Café.

Slaďme se!

Akce trvá od 1.6. do 30.6.2024
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POMÁHÁME
BYTOVÝM
DRUŽSTVŮM

Poradenské centrum
ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA Vám nabízí bezplatnou pomoc. 
Věříme, že informované rozhodování v oblasti energetiky může vést 
k významným změnám, nejen na úrovni jednotlivých domácností, ale 
i celého města. Naše pomoc je určena převážně  pro předsedy byto-
vých družstev, společenství vlastníků jednotek či střední investory v 
oblasti bytové výstavby, v oblasti průmyslu či terciárních služeb, kteří 
připravují rekonstrukce anebo novostavby. Pošlete nám písemně Váš 
dotaz anebo si u nás sjednejte schůzku s našim energetickým porad-
cem. Umíme Vám pomoci kvalifikovanou radou z oblasti energetiky a 
související legislativy.

ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA 
se snaží nabídnout řešení a poradenství, které odpovídá aktuálním po-
třebám a zároveň dbá na budoucnost. Chceme, aby obyvatelé Prahy 
měli k dispozici nejlepší možné informace a mohli se tak rozhodnout 
pro energetické řešení, které je pro ně nejlepší. Ať už jde o moderní 
metody vytápění, obnovitelné zdroje nebo inovativní technologie, naše 
poradna je zde, aby podpořila každého, kdo hledá cestu k udržitelné 
budoucnosti.

• Út, St, Čt | 9:00-17:00  
osobní schůzky u nás po dohodě s konzultanty

• tel | +420 734 888 775
• e-mail | info@cepor.cz
• WeB | WWW.ceSkaenergetickaporadna.cz
• praHa 4 | ŽeletavSká 1525/1 

NOVĚ OTEVŘENÁ 
KANCELÁŘ

ČESKOU ENERGETICKOU PORADNU provozuje AA Beta Consulting, s. r. o.   IČO: 21023557
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Praha 6 srdečně zve na

dobrodružná stezka plná úkolů
malý dárek pro všechny děti 
a losování o ceny
aktivity a zábava pro děti
doprovodný program na pódiu

koupaliště 
Petynka

15. června
10–18 hodin

Den dětí 
Piráti na Petynce


